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MĚSÍČNÍK PRO OBČANY MĚSTA NOVÉ PAKY A OKOLÍ - LISTOPAD 2006 - číslo 11 - 15,-Kč

A všechny otevřeny v jeden den 
(18. října) naprosto neformálně 
za účasti zástupců vedení měs-
ta. Ještě za účasti stavbařů, kteří 
dodělávají terénní úpravy, byla 
“otevřena” ulice U Studénky a 
Na Cihlářce, vzápětí byl dán 
do provozu chodník na Vlkov 
a poté předána do užívání ulice 
Staropacká. 
Nejdřív však k té první. Je to 
komunikace již s evropskými 
parametry. Tím, že se šlo blíže 
k domům (je rozšířena), bylo  
vytvořeno 60 nových parko-
vacích míst. Jsou zde nové 
chodníky i výkonné osvětle-
ní. Je to paráda, oceňují dílo 
stavbařů místní lidé. Ubude 
prašnost, hluk a co hlavní, 
už se nebudeme dohadovat, 
jak zaparkovat, říkají. A díky 
osvětlení si snad už dají pozor i 
chmatáci, dodává jeden postar-
ší občan. Tato akce v hodnotě 5 
mil. korun je pokračováním 2. 
etapy regenerace sídliště, říká 
místostarosta František Škvařil. 
Pokračovat budeme třetí etapou 
v ulici K Hájku, kde se rovněž 
počítá s vytvořením parkova-
cích míst. 
Práce na této komunikaci, kte-
rou prováděla firma Strabag, 
probíhaly více než dva měsíce. 
Neplánovaná prodleva nebyla 

však podle Škvařila zapřiči-
něna městem nebo firmou, ale 
vznikly zde problémy s přelož-
kami telekomunikačních sítí. 
Modernizací prošla i navazující 
ulice Na Cihlářce. 
Pěknou kapitolou práce stav-
bařů (Silnice Jičín) je chodník 
na Vlkov u hlavní silnice 1/16, 
kde od ZPA až ke zmíněnému 
Vlkovu je vytvořena nová “pěší 
zóna” s veřejným osvětlením 
a třemi světelně označenými 
přechody. Hodnota díla? I s 
osvětlením činí 3 mil. 200 
tisíc korun. A názor občanů? 
Vypadá to pěkně, dobře se 
po tom chodí, ale co hlavní, 
konečně nemusíme mít strach 
jít tudy do práce…

V pořadí třetím dílem, které 
bylo stavbaři předáno do uží-
vání městu, je Staropacká ulice, 
dílo stavbařů firmy NADOZ. 
Zde se trochu zastavíme. U 
této akce vystoupily vícenákla-
dy na takovou mez, vysvětluje 
danou situaci František Škvařil, 
že plánované 3 mil. korun se 
“rozrostly” na 4 mil. 200 tisíc 
korun! Jak je to možné? Příči-
nou jsou přeložky telekomuni-
kačních sítí, ale i plynu a kana-
lizace – vše ve staré zástavbě. 
Tedy v místech, kde projektová 
dokumentace už scházela a mu-
selo se improvizovat doslova 
za pochodu. To všechno už 
ale “odvál” čas. A jak hodnotí 
postavenou komunikaci místní 

lidé? S dřívějším stavem se to 
nedá ani porovnat, říkají. Uby-
lo prachu, hluku, jen je třeba 
dodělat ještě nějaké drobnější 
úpravy a pak budeme velice 
spokojeni, dodávají. 
Shrnuto, podtrženo. I když všu-
de na těchto stavbách došlo k 
určitému skluzu i k  finanční-
mu navýšení, vedení města si 
dokázalo s těmito problémy 
poradit. Samozřejmě u každé 
stavby se zákonitě vyskytnou 
nějaké problémy. S tím je tře-
ba počítat. O to víc si ceníme 
práce firem, které se na těchto 
akcích podílely. Jejich umu, 
fortele i řemeslné dovednosti. 
A byli bychom rádi, kdyby 
práci ocenili i naši občané. 
V našem městě se v investič-
ních akcích za poslední roky 
hodně udělalo a to zásluhou 
získaných dotací od státu i 
finančním podílem města. Pro 
zajímavost – ke každé akci, 
na kterou jsme získali dotace, 
jsme museli z městského roz-
počtu přidávat celou čtvrtinu. 
Za uplynulé čtyřleté období 
jich byly desítky, které dnes 
i do budoucna slouží našim 
občanům. Kéž by to bylo i v 
budoucích letech, říká závěrem 
místostarosta František Škvařil.
Oldřich Houška

Tak to už tady dlouho nebylo - tři akce najednou 
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VÝVOZ JÍMEK, SEPTIKŮ
IFA W50 obsah 4,8m³
TATRA 148 obsah 10 m3

ČIŠTĚNÍ, FRÉZOVÁNÍ 
ODPADNÍHO 
POTRUBÍ
ROTHENBERGER - 
čistička potrubí R600
Kontakt:  J. Křížek, 
Nová Paka 1487
tel.: 603 715 355, 608 870 327

ZPRÁVY MĚSTSKÉHO ÚŘADUZPRÁVY MĚSTSKÉHO ÚŘADU

Informace o činnosti rady 
(za období od 15. září do 15. října 2006)
Rada města schválila: 
Hospodaření s majetkem města:
• výpůjčku nebytového prostoru v přízemí domu č.p. 399 ul. 

Harantova v Nové Pace panu Kolkovi za účelem zkušebny 
hudební skupiny

• podnájem nebytových prostor v patře domu čp. 6 Masaryko-
vo nám. v Nové Pace užívaných fy Ing. František Fojt ve 
prospěch fy AUDIT AZ, s.r.o. na dobu neurčitou 

• pronájem nebytového prostoru v přízemí domu č.p. 6 Ma-
sarykovo nám. v Nové Pace firmě IRBOS s.r.o.

• pronájem nebytového prostoru v patře domu čp. 323 Komen-
ského ulice v Nové Pace MUDr. Márii Krotké dle předlohy

• nařízení o provedení řádné inventarizace majetku a závazků 
Města k 31.12.2006, nařízení se týká i všech organizací 
Města včetně příspěvkových

• přidělení bytu č. 10, DPS Jiráskova 1830 paní M. Hrnčířové 
a Š. Hrnčířovi. 

• cenu nájemného za pronájem lesních pozemků p.č. 3688 
a 3683/1 k.ú. Nová Paka p. Janu Knapovi, Křížová 1529, 
Nová Paka ve výši 1400,- Kč 

Finance: 
• uzavření smlouvy o provádění exekucí na pohledávky města 

se soudním exekutorem JUDr. Ivo Luhanem, Karlovo 
náměstí 17, Praha 2

• příspěvek 5.000,- Kč z prostředků Rady města na zájezd 
školáků ZŠ Husitská do partnerského města Pieszyce do 
Polska

• započtení pohledávky Města za pronájem pozemků 
společnosti Agrochov a.s. za rok 2005 ve výši 7293 Kč 
a závazku Města vzniklém v roce 2005 vůči Agrochovu 
za pronájem pozemků ve výši 6300 Kč. Rozdíl mezi 
pohledávkou a závazkem ve výši 993 Kč rada města v soula-
du se zákonem č. 128/2000 Sb., o obcích promíjí společnosti 
Agrochov a.s. Stará Paka

• příspěvek Kč 5.000,- na úhradu energií pro Svaz tělesně 
postižených z prostředků Rady města 

Sport: 
• příspěvek 1.100,- Kč z prostředků Rady města na zhotovení 

diplomů TJ Nová Paka - turistickému oddílu pro akci Novo-
packý pochod 

• uzavření Smlouvy o poskytnutí dotace ve výši 120.000 Kč 
z drobného programu Královéhradeckého kraje na realizaci 
projektu “ Pořízení překážek na skateboard v Nové Pace” 

• zhotovení projektové dokumentace na rekonstrukci fotba-
lového hřiště ul. Havlova v Nové Pace 

Rozvoj města: 
• uzavření smlouvy na zpracování “Studie rozvoje zeleně (ge-

nerelu zeleně) města Nové Paky”
•  smlouvu o dílo na zhotovení projektové dokumentace s 

firmou PROJEKTSERVIS Jičín s.r.o. na akci: “Regenerace 
sídliště Studénka III. etapa – K Hájku

Doprava: 
• schvaluje dohodu o zajištění objízdné trasy mezi Městem 

Nová Paka a Lidl česká republika v.o.s., Praha 5 ve znění 
připomínek

• zajistit odstranění zpomalovacích retardérů v ul. Na Cihlářce 
a Husitské 

M. Nádvorníková

Složení zastupitelstva města podle výsledků 
komunálních voleb dne 20.-21. října 2006
Kandidátka jméno počet hlasů
Sportovci pro N. Paku Cogan Josef Mgr.   1 604 
Sportovci pro N. Paku  Cogan Rudolf JUDr.,Ing.  1 439  
Sportovci pro N. Paku Pačesný Václav Ing., Mgr.   1 417  
Sportovci pro N. Paku Nýdrle Marek Ing.   1 306 
Sportovci pro N. Paku Hrnčíř Zdeněk Bc.   1 239  
Sportovci pro N. Paku Bouchner Pavel 1 177 
Sportovci pro N. Paku Albrecht Stanislav  1 162 
KSČM Vitoch František Mgr.      576  
ČSSD Škvařil František 1 339
ČSSD Zukalová Anna Mgr.      693 
ČSSD Horák Josef Mgr.     654 
Sdružení KAN, NK Tůma Josef Dr.      598  
ODS Roučka Vladimír MUDr.   1 142 
ODS Roučka Tomáš MUDr.   1 037 
ODS Nýdrle Ondřej Mgr.    893 
ODS Pospíšil Milan    874
Volba pro město Ouzký Zdeněk 1 531 
Volba pro město Nožička Jaroslav Ing.   1 182 
Volba pro město Ježek Petr Mgr.   1 106 
Volba pro město Doubek Vladimír 1 098 
Volba pro město Masáková Jana MUDr.  1 066

Kompletní výsledky voleb do zastupitelstva města 
Zapsaní voliči Vydané obálky Vol. účast v % Odevzd. obálky Platné hlasy

7 496 4 060 54.16 4 054 79 024

Kandidátní listina č. 1 – Sdružení nezávislých kandidátů Sportovci pro Novou Paku

1 Cogan Josef Mgr. 1 604 7.18 1 *

2 Pačesný Václav Ing., Mgr. 1 417 6.35 3 *

3 Nýdrle Marek Ing. 1 306 5.85 4 *

4 Cogan Rudolf JUDr.,Ing. 1 439 6.45 2 *

5 Hrnčíř Zdeněk Bc. 1 239 5.55 5 *

6 Albrecht Stanislav  1 162 5.20 7 *

7 Sucharda Zdeněk Ing. 1 138 5.10 1  

8 Augusta Zdeněk  1 034 4.63 2  

9 Drábková Vlasta Mgr. 1 087 4.87 3  

10 Vágenknecht Jan Ing. 1 030 4.61 4  

11 Bouchner Pavel  1 177 5.27 6 *

12 Ježek Michal  967 4.33 5  

13 Kracík Petr  964 4.32 6  

14 Mejvaldová Šárka  962 4.31 7  

15 Bařina Ondřej  970 4.34 8  

16 Soukupová Kateřina  863 3.86 9  
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Kandidátka č. 5 – Občanská demokratická strana

1 Hendrych Josef Ing. 866 6.17 1  

2 Nýdrle Ondřej Mgr. 893 6.36 3 *

3 Malý Petr  636 4.53 3  

4 Kříž Miloš Ing. MBA 750 5.34 2  

5 Pospíšil Milan  874 6.23 4 *

6 Rulf Karel  650 4.63 4  

7 Hönlová Jana  702 5.00 5  

8 Roučka Vladimír MUDr. 1 142 8.14 1 *

9 Roučka Tomáš MUDr. 1 037 7.39 2 *

10 Kuříková Marie  663 4.72 6  

11 Vašek Michal  617 4.39 7  

12 Veselá Marie  538 3.83 8  

13 Vrba Jiří  676 4.82 9  

14 Voráček Ondřej  509 3.62 10  

15 Šormová Marie MUDr. 592 4.22 11  

16 Kovařík Jiří  528 3.76 12  

17 Svoboda Libor Ing. 496 3.53 13  

18 Ježek Pavel Ing. 612 4.36 14  

19 Krejčová Alena  444 3.16 15  

20 Pyciak Josef  398 2.83 16  

21 Knap Martin  400 2.85 17  

Kandidátní listina č. 6 – Křesťanská demokratická unie – Československá strana lidová

1 Chocholáč Ivo Mgr. 536 14.90  

2 Vitvar Martin  309 8.59  

3 Rosenberg Ladislav Ing. 244 6.78  

4 Hejtmanová Helena  226 6.28  

5 Novotný Jaroslav Ing. 207 5.75  

6 Barborka Luboš  137 3.80  

7 Šulc Luboš  159 4.42  

8 Vitvar Antonín  178 4.94  

9 Blažek Miroslav  128 3.55  

10 Korbelářová Bohuslava Mgr. 174 4.83  

11 Kynych Jaroslav  135 3.75  

12 Hruška Ladislav  125 3.47  

13 Tumová Marie  118 3.28  

14 Věchet Zdeněk  113 3.14  

15 Novák Václav  95 2.64  

16 Hejtman Jiří  106 2.94  

17 Machek Josef  125 3.47  

18 Mühlová Romana  118 3.28  

19 Věchtová Dagmar  112 3.11  

20 Groh Václav  86 2.39  

21 Duczynská Věra  166 4.61  

Kandidátní listina č. 7 – Volba pro město

1 Ouzký Zdeněk  1 531 8.30 1 *

2 Dušánek Miloš Ing. MBA 931 5.04 1  

3 Doubek Vladimír  1 098 5.95 4 *

4 Nožička Jaroslav Ing. 1 182 6.41 2 *

5 Žantovský Martin  691 3.74 2  

6 Jaroš Petr Mgr. 959 5.20 3  

7 Knap Ladislav  800 4.33 4  

8 Ježek Petr Mgr. 1 106 5.99 3 *

9 Kuldová Magdalena  751 4.07 5  

10 Šmika Bohumil  786 4.26 6  

11 Kužel Bohumil  831 4.50 7  

12 Jerie Petr  908 4.92 8  

13 Masáková Jana MUDr. 1 066 5.78 5 *

14 Chudoba Jiří  828 4.49 9  

15 Forman Miroslav MUDr. 854 4.63 10  

16 Vondra Miroslav Ing. 726 3.93 11  

17 Šmidrkal Stanislav Ing. 707 3.83 12  

18 Kužel Václav Mgr. 745 4.04 13  

19 Chudoba Libor Ing. 777 4.21 14  

20 Trytková Martina  592 3.21 15  

21 Žilák Luboš  570 3.09 16  

U každého kandidáta je uvedeno pořadové číslo, příjmení a jméno, titul, počet hlasů 
absolutní a v procentech, pořadí v rámci kandidátky – zvlášť pořadí zastupitelů a zvlášť 
náhradníků. Hvězdičkou je označeno, zda kandidát získal mandát zastupitele. 

17 Kočí Milan  818 3.66 10  

18 Šulc David  822 3.68 11  

19 Polívka Luboš  782 3.50 12  

20 Vlačiha Jan Ing. 791 3.54 13  

21 Pajurek Jan  737 3.30 14  

Kandidátní listina č. 2 – Komunistická strana Čech a Moravy

1 Haláček Hubert Ing. 339 5.75 2  

2 Vitoch František Mgr. 576 9.78 1 *

3 Koloc František JUDr. 311 5.28 4  

4 Petr Jaroslav  268 4.55 6  

5 Hlubuček Josef  295 5.00 7  

6 Militký Radomír  272 4.61 8  

7 Rumlová Hana  285 4.83 9  

8 Podlipný František  253 4.29 10  

9 Rejmontová Libuše  277 4.70 11  

10 Holá Zdeňka Mgr. 309 5.24 5  

11 Ruml Otakar RSDr., ing. 355 6.02 1  

12 Taneček Jiří  238 4.04 12  

13 Kotyk Josef  252 4.27 13  

14 Bekr Jiří Ing. 241 4.09 14  

15 Knapová Jindřiška  217 3.68 15  

16 Svoboda Jan  228 3.87 16  

17 Bark Stanislav  220 3.73 17  

18 Imlauf Jiří  212 3.59 18  

19 Cimbál Václav  221 3.75 19  

20 Píč Josef  331 5.62 3  

21 Kubánek Jan  189 3.20 20  

Kandidátní listina č. 3 -  Česká strana sociálně demokratická

1 Škvařil František  1 339 12.72 1 *

2 Soběslav Vladimír Ing. 566 5.37 2  

3 Zukalová Anna Mgr. 693 6.58 2 *

4 Horák Josef Mgr. 654 6.21 3 *

5 Plecháčová Jaroslava  591 5.61 1  

6 Medlík Miroslav  521 4.94 3  

7 Trejbalová Dagmar  414 3.93 4  

8 Kubíčková Dagmar  521 4.94 5  

9 Macková Jana Mgr. 450 4.27 6  

10 Hloucalová Dana  453 4.30 7  

11 Bukovjanová Zdeňka Bc. 506 4.80 8  

12 Soběslav Vladimír Ing. 455 4.32 9  

13 Fišar Miroslav  468 4.44 10  

14 Sedláček Radomír  420 3.99 11  

15 Masák Richard  394 3.74 12  

16 Bark Milan  362 3.43 13  

17 Valentová Renáta  340 3.23 14  

18 Malá Jaroslava  410 3.89 15  

19 Sedláčková Dana  326 3.09 16  

20 Mizera Miloslav  389 3.69 17  

21 Strnádek Josef  254 2.41 18

Kandidátní listina č. 4 – Sdružení KAN, nezávislí kandidáti

1 Bareš Jaroslav RNDr. 354 8.34 2  

2 Máhrla Tomáš  292 6.88 4  

3 Benč Bohuslav Mgr. 426 10.04 1  

4 Tůma Josef Dr. 598 14.10 1 *

5 Machek Tomáš Ing. 273 6.43 5  

6 Tomáš Milan  323 7.61 3  

7 Voňková Hana  197 4.64 6  

8 Ulvr Jiří  213 5.02 7  

9 Janata Ladislav  162 3.81 8  

10 Sokolíček Milan  116 2.73 9  

11 Zívr Jindřich  197 4.64 10  

12 Bartoníček Milan  95 2.24 11  

13 Hejtman Jan  136 3.20 12  

14 Vrba Josef  143 3.37 13  

15 Antoš Jiří  116 2.73 14  

16 Kazdová Jaroslava  117 2.75 15  

17 Šulc Miroslav  94 2.21 16  

18 Pařízek Radek  122 2.87 17  

19 Lenfeldová Věnceslava  83 1.95 18  

20 Šámal David  104 2.45 19  

21 Krejčí Václav  80 1.88 20  
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Poděkování za 
4 roky 
Po skončeném volebním ob-
dobí děkuji členům finančního 
výboru, tedy Miloši Dušánko-
vi, Ireně Grimové, Václavu 
Pačesnému, Otakaru Rumlovi, 
Vladimíru Soběslavovi, Lubo-
míru Šajnerovi a Věře Tlapá-
kové za jejich odbornou erudici 
a osobní nasazení až zanícení, 
kterým napomohli při správě 
města Nové Paky. Velkým pří-
nosem byly jejich zkušenosti ze 
soukromého sektoru, kde věci 
fungují malinko efektivněji než 
ve veřejné správě1.
Finanční výbor měl za čtyři 
roky 40 schůzí. Finanční 
výbor úzce spolupracoval se 
zastupitelstvem města, které-
mu svou radou napomáhal při 
rozhodování. 
Z této součinnosti pak vyply-
nuly tyto rezultáty na úseku 
finančního hospodaření (výběr 
nejdůležitějších):
1. Město je dlouhodobě sol-
ventní – závazky města sníženy 
z 85 mil. Kč na 12,5 mil Kč.
2. Stabilizována likvidita měs-
ta – město má na svém účtu 
stále dostatek pohotových 
prostředků. 
3. Provozní výdaje dva roky 
nezvyšovány, poté alespoň 
klesal jejich podíl na celkových 
výdajích.
4. Zvyšován podíl výdajů na 
investice2 z vlastních zdrojů, 
v absolutním čísle z 16,4 mil 
Kč (rok 2002) na 44,9 mil Kč 
(rok 2006), 
5. Město vydělalo na reform-
ně státní správy, po odečtení 
státní dotace platíme na úřad 
méně (absolutně!) než před 
reformou.
6. Rozpočet je schvalován před 
započetím roku, a je tak sku-
tečným plánem hospodaření 
(nikoli jen výsledkem).
7. Vyčleněny některé okruhy 
hospodaření jako prioritní 
– dotace, kapitál (prostřednic-
tvím tzv. fondů, ale i jinak). 
8. Přebytkové hospodaření, 
tvorba značných rezerv (ote-
vřených i skrytých).
9. Zvýšena hospodárnost3 a 
účinnost4 činnosti orgánů a 
organizací města.
10. Jasné vytyčení priorit v hos-
podaření a účast jednotlivých 
členů zastupitelstva i občanů 
při rozhodování. 
Nápravné kroky ve finančním 

hospodaření města se staly 
významným fenoménem 
novopacké politiky. Zastu-
pitelstvo věnovalo financím 
města značnou pozornost a v 
hospodářském systému města 
se to odrazilo.
Závěrem ještě přímé poděko-
vání některým členům zastu-
pitelstva.
Františkovi Škvařilovi děkuji 
za to, že svou politickou kari-
éru využívá výlučně v zájmu 
města. 
Josefu Tůmovi děkuji za to, 
jak oddaně řídil novopacké 
školství, nepochybně jej po-
zvedl, činil z něj vždy politický 
úkol č. 1.
Františku Vitochovi, Josefu 
Píčovi a Hubertu Haláčkovi 
děkuji za schopnost vidět věci 
z větší perspektivy, dokázali 
spolehlivě podpořit invenční a 
také nepopulární kroky. 
Paní učitelka Anna Zukalová 
je vzorem čestnosti za to, jak 
vystupovala ve věci, ve které 
byla zainteresována.
Děkuji Josefu Hendrychovi a 
Vladimíru a Tomáši Roučkům, 
ač jejich strana nebyla zastou-
pena v radě, dokázali vždy ro-
zumně podpořit usnesení, která 
byla ku prospěchu města. 

JUDr., Ing. Rudolf Cogan, 
předseda finančního výboru 

zastupitelstva města
 Nová Paka

(Footnotes)
1 A vždy to tak bude. Nejde 
tedy o kritiku. Veřejný sektor 
prostě pracuje méně efektiv-
něji (účinněji). Má totiž jiné 
cíle (méně určité) a metody 
(především je zde větší právní 
regulace). 
2 Podařilo se investovat pri-
oritně do staveb, které slouží 
velké většině obyvatel, a hlav-
ně dětem. Myslím tím školy, 
chodníky, silnice a hřiště. 
Snad přijde čas i na investice 
do staveb, které nemají takové 
všeobecné použití. Bezesporu 
zde taková šance je, jde jen o 
to, zda se město odhodlá k ně-
jaké větší investici, nebo bude 
preferovat drobnější akce.
3 Hospodárnost je dosažení 
maximálního poměru mezi uži-
tečnými výsledky a náklady v 
daných podmínkách a čase.
4 Účinnost je výraz shody 
mezi daným cílem a skutečně 
dosaženým výsledkem nebo 
také výraz stupně shody mezi 
záměrem a jeho realizací.

Zpráva, která potěší
V minulém čísle Achátu, v článku “ Když záměry i plány..” byla 
informace o záměru města zakoupit pro Technické služby vozidlo 
na likvidaci sněhové nadílky. O tom, co dokáže natropit, víme 
každý své. A dobrá věc, zásluhou dvou místostarostů Františka 
Škvařila a Zdeňka Ouzkého, se podařila. Výsledkem, už nikoliv 
na papíře, ale de facto – je nakladač Kroner 280 Allrad (pohon 
na čtyři kola, řiditelné obě nápravy, lžice i radlice 150 cm), kte-
rý byl neformálně, ale o to radostněji předán v minulých dnech 
Technickým službám Nové Paky zmíněnými zástupci města. 
Tohoto krasavce jsme objevili s Frantou Škvařilem na Meziná-
rodním strojírenském veletrhu v Brně a hned nám padnul do očí, 
říká úvodem Zdeněk Ouzký. Bodejť by ne, to, co předváděl, plně 
korespondovalo s tím, jak řešit kalamitní situace se sněhem na 
našich cestách i chodnících. A v různých stoupáních i klesáních, 
kterých má Paka víc než dost. Celé čtyři roky jsme upozorňovali 
na neúnosný stav zastaralého vozového parku v Technických 
službách. 

Na návštěvě v Orientu, ale i v Natur – Eko
Na první pohled prodejna, jen pár metrů od náměstí,  jako každá 
jiná. Ale kdepak. Už samotné prostředí uvnitř na vás dýchá určitou 
exotikou. Nejen vystaveným zbožím, ale i atmosférou prosycenou 
vůní. A do toho všeho na vás hledí vystavené orientální zboží, 
batikované oblečení, ručně malované hedvábné šátky, sklo, svíčky 
i léčivé kameny – to na jedné straně  a jen o nepatrný kousek dál se 
můžete kochat nabídkou zdravé výživy i zdravotní kosmetiky.
Na myšlenku propojit tyto dva záměry nás přivedly názory nejen 
Pačáků, ale i některých turistů, kteří procházeli naším městem, vy-
světluje zaměření obchodu jeho spolumajitelka Dáša Trejbalová. 
Dali jsme na ně a nelitujeme. Zájem o tento druh zboží projevují 
nejen ti věkově zralejší, ale i mládež. 
Spolu s moderním životním stylem roste také potřeba udržet se 
fyzicky i duševně fit, přidává se k hovoru její kolegyně Táňa Mur-
dychová. Proto i u nás jsme se zaměřili na předávání potřebných 
informací o zásadách správné výživy. Ukazuje nejen na četné bro-
žurky, ale také na vystavené bioprodukty s přiloženými recepty. 
Zájmu lidí to však zdaleka nestačí. Proto prostřednictvím prodejny 
Natur – Eko jsou organizovány přednášky o zdravé výživě i péči 
o tělo. Řada těchto akcí uskutečněných v Nové Pace  se již setkala 
s velkým ohlasem u veřejnosti.                           (hou)

A Fantišek Škvařil doplňuje: „Až teprve nyní, poprvé, se nám 
podařilo “ukousnout” z rozpočtového koláče potřebnou částku 
na zakoupení potřebného stroje. Kroner byl pořízen za 1 200 
tisíc korun. Je to unikátní stroj, navíc s čelovým nakladačem a 
klasickým zvedáním. Tím, že má pohon na čtyři kola a všech-
na jsou otáčivá, nedevastuje chodníky, zeleň, vozovky, jeho 
průchodnost terénem je úžasná. Co je však pro nás podstatné, 
je nové zařízení – s minimální spotřebou a vysokým výkonem 
- na rozdíl od zastaralého, věčně poruchového strojního parku v 
Technických službách“.
Dodejme, ať tedy slouží k plné spokojenosti města a především 
občanů.    Oldřich Houška
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Máme za sebou čas veřejného 
bilancování před volbami a jak 
se blíží konec roku, snad každý 
z nás v duchu bude hodnotit, 
co vše za celý uplynulý rok 
zvládl, co se mu povedlo a 
co by mohlo dopadnout lépe. 
I u nás ve sdružení “Sportem 
proti bariérám Český Ráj“ se 
navzdory naší krátké existenci, 
snažíme “spočítat” plusy a mí-
nusy. Jsme rádi, že těch plusů 
je mnohem víc. A i když jsme 
začínali v těžkých podmín-
kách, od nuly, podařilo se nám 
uspořádat mnoho akcí pro naše 
postižené spoluobčany, kama-
rády, pro seniory a každého, 
kdo měl chuť se zapojit.
V měsíci září začalo naše 
sdružení poskytovat takzvanou 
“Odlehčovací službu” pro po-
stižené spoluobčany a seniory. 
Naše dobrovolnice a několik 
dalších členů sdružení pomá-
há v odpoledních hodinách a 
víkendech pečovat přímo v 
rodině o osobu se sníženou 
soběstačností z důvodu věku, 
postižení nebo různého one-
mocnění. Cílem této služby je 
umožnit pečující fyzické osobě 
nezbytný odpočinek. Případní 
zájemci o tuto službu se mohou 
hlásit na tel.: 493 798 123 nebo 
604 290 189.
O posledním víkendu v říjnu 
proběhl “ Národní turnaj v 
boccie 2. kolo II.. a III..ligy 
OZP Cup”. Dá se říct poslední 
naše velká sportovní akce v 
tomto roce. Účast přislíbilo 
170 účastníků, z toho 70 po-
stižených sportovců.
 Také se vrátí naši reprezentan-
ti České republiky v boccie z 
mistrovství světa v Brazílii. I 

když v době psaní tohoto člán-
ku neznáme oficiální výsledky, 
z průběžných informací z místa 
dění již teď víme, že naši dva 
členové Michal Kořínek a 
Ladislav Kratina se v jednot-
livcích umístili na 13. a 16. 
místě na světě. V párech, které 
jsme hráli na našem posledním 
9.PAKA CUPU, bojují nyní v 
“Riu” o medaile. Gratulujeme 
a máme z toho velkou radost už 
proto, že u nás tito reprezentanti 
absolvovali tréninkový pobyt. 
Nutno poděkovat panu řediteli 
Schlöglovi za poskytnutí haly 
na naše turnaje a hlavně i na 
poslední nejdůležitější trénin-
ky pro reprezentaci těsně před 
jejím odjezdem. 
I když stále “bojujeme” s 
prostory pro ubytování, díky 
vstřícnému postoji skautů se 
nám daří vše úspěšně zvládat. 
Skauti pod vedením pana Hyl-
mara ochotně nabídli svoji klu-
bovnu Junáků pro naše účely i 
přesto, že museli změnit svůj 
termín akce se slovy “Junáci 
jsou od toho, aby pomáhali”. 
Tato klubovna nás mile překva-
pila svojí mnohoúčelností, bez-
barierovostí a svojí polohou. 
Přáli bychom si, aby i nové 
stavby byly řešeny s takovou 
nadčasovostí. Děkujeme. 
Za podpory pana ředitele Ma-
tějovského vznikla velmi úzká 
a plodná spolupráce mezi 
našim sdružením SPB-ČR a 
novopackým Gymnáziem a 
SOŠPg a místním internátem. 
Tam získalo naše sdružení svoji 
první malou základnu a skrom-
né prostory pro bezbarierové 
ubytování. Beseda na internátě 
pro studenty o životě sportov-

ců na vozíku vyústila v mini 
turnaj v závěsném kuželníku, 
kterého se zúčastnilo osm druž-
stev. Do tohoto klání se velice 
aktivně zapojilo i Společenství 
zdravotně postižených pod 
vedením manželů Šulcových. 
Studené říjnové počasí testo-
valo naši výdrž, ale nezkazilo 
nám radost ze hry. Děkujeme i 
vychovatelkám, které zajistily 
občerstvení a aktivně se zúčast-
nily zápasů.
Pro další aktivity našich členů, 
bychom rádi využívali prosto-
ry budovy gymnázia, vybavené 
počítači a keramickou dílnou,  
její prostornou aulu pro různé 
kurzy, besedy, kulturní akce a 
sportovní aktivity, ale bohužel 
na výtah, který musí být posta-
ven pro studenty – vozíčkáře a 
který by i nám umožnil přístup 
do budovy, chybí ještě část fi-
nancí. Proto na poslední schůzi 
rozhodli jednohlasně členové 
SPB-ČR o tom, že 70% výtěž-
ku z připravované benefice po-
řádané Městským úřadem pro 
naše sdružení věnujeme právě 
na tento projekt. Všichni jste 
srdečně na tuto benefici zváni. 
Benefiční exhibiční hokejové 
utkání mezi HC Olymp a starou 
gardou HC Nová Paka se koná 

v sobotu 25.11.2006 od 17.00 
hod v Hokejové hale v Nové 
Pace. Předem děkujeme za vaši 
účast a podporu této prospěšné 
a užitečné věci. 
Také děkujeme všem, kteří nám 
dobrovolně a nezištně pomáha-
li - městu a jeho vedení, které 
nám velmi vycházelo ve všem 
vstříc. Věříme, že i nové vedení 
v tom bude pokračovat. Práce a 
pomoc postiženým i seniorům 
je totiž nádherná, smysluplná 
a především užitečná. Nikdo 
z nás totiž nikdy neví, co ho 
může potkat, jaká úskalí ho 
v životě ještě čekají a jakou 
pomoc bude potřebovat. 
Pokud máte zájem o více 
informací o našem sdruže-
ní „Sportem proti barierám 
– Český Ráj“ nebo nám chcete 
napsat své názory, vše najdete 
na www.spb-cric.cz

Sdružení “Sportem proti 
bariérám Český Ráj
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Pobočka: Čelakovského 463, Nová Paka
tel./fax. 493 727 007

PŘIJMEME NOVÉ SPOLUPRACOVNÍKY
info v kanceláři

Od pátku 20. října 2006 běží 
na ČT 1 nový televizní seriál z 
hokejového prostředí “Poslední 
sezóna”. A protože lední hokej 
všem hercům během trénování 
i natáčení natolik přirostl k srd-
ci, rozhodli se nepohřbít tento 
tým s posledním natáčením 
dnem, ale naopak jej přivést k 
ještě větší slávě.
A tak vznikla myšlenka týmu 
HC Olymp, který v této i příští 
sezóně vyjede na česká kluziš-
tě k exhibičním zápasům proti 
týmům měst a obcí. Jedná se o 
tým, který má v seriálu jednu 

z hlavních rolí. V jeho řadách 
totiž hraje hlavní postava filmu, 
hokejista Jan Krol, kterého 
ztvárnil Martin Dejdar. A nejen 
on. V týmu Olympu se předsta-
ví další herci, ale pochopitelně 
i hokejisté. Výtěžek z každého 
exhibičního utkání je vždy 
věnován na charitativní účely 
potřebné v daném regionu, kde 
bude utkání uskutečněno.
Město Nová Paka s radostí 
uvítá tento tým 25. listopadu v 
17.00 hod. na zdejším zimním 
stadionu.
Součástí každého utkání je 

setkání hráčů týmu a jejich 
partnerů s představiteli měs-
ta, místními podnikateli a 
sponzory. Tato společenská 
setkání jsou neformální, s cí-
lem seznámit se a mít tak do 
budoucna možnost společně 
pomáhat dobrým věcem. 
Výtěžek z tohoto utkání při-
padne Občanskému sdružení 
Sportem proti bariérám – Čes-
ký Ráj, jehož předsedou je Jan 
Pelikán. Adresa: U Školky 488, 
507 91 Stará Paka, tel: +420 
604 290 189, +420 493 798 
123, e-mail:pelikan.jan@at-

las.cz, www.spb-cr.ic.cz. 
Účet: u PS č. 208057401/
0300.
Část tohoto příspěvku bude 
také předána na výstavbu 
výtahu pro zdravotně posti-
žené žáky Gymnázia a SOŠPg 
Nová Paka. 
Zveme všechny příznivce 
tohoto sportu, podnikatele a 
sponzory na tuto “show na 
ledě” a předem děkujeme za 
“posílení” účtu tohoto Občan-
ského sdružení.
Za Občanské sdružení děkuje 

František Škvařil

Pozvání na exhibiční hokejové utkání 

Navštivte nově 

zrekonstruovanou 
květinku 

Zvonek
na Masarykově nám. 

v Nové Pace 
Nabízíme: 

řezané květiny
dušičkové věnečky a květy

umělé květiny 
nástěnné a podzimní 

dekorace 
Telefon 602 403 689 

Nabízíme pravidelný 
i jednorázový úklid
Čištění koberců a skvrn 

/13,- Kč za 1m2/  
Čistění sedacích 
souprav včetně 

polstrovaného nábytku  
Parní mytí veškerých 

obkladů, podlah, oken 
a radiátorů

Kompletní úklid bytů, 
chalup i po malíř. a 
rekonstruk. pracech  

Kompletní čištění 
interiérů vozů /700,- Kč/ 
Objednávky, případné 
dotazy na tel: 777 084 

156, 608 921 780 

Firma ROTEX  Úklidové 
služby  Kostelní 538 

Lázně Bělohrad 
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VETERINÁRNÍ ORDINACE
pro malá a velká zvířata

MVDr. Hana Cholmatova
Moravská 890, 509 01 Nová Paka
tel.: 493 720 188, 775 164 416

Ordinační doba:
pondělí - pátek 15-18 hodin
sobota, neděle 9-10 hodin
Operační hodiny:
pondělí - pátek 9-12 hodin

Vyšetření krve na počkání
Chirurgické zákroky
Ultrazvuk a vyšetření březosti 
ultrazvukem
Čipování zvířat včetně vystavení pasu
Očkování a odčervení zvířat
Odstranění zubního kamene 
ultrazvukem
Prodej dietního krmení
Pohotovost 24 hodin na tel. 775 164 416

Ze skautského střediska
Tři letní tábory našich oddílů proběhly jako obvykle k úplné 
spokojenosti mládeže i přísných revizí. Naši klubovnu využili o 
prázdninách k pobytu vozíčkáři z celé republiky, ještě v září tu 
trénovali před odletem na mistrovství světa v boccii za oceán.
Náš dům potřeboval vnější údržbu, zaměstnanci stavební firmy 
využili suchého počasí k impregnaci všeho ze dřeva a natření 
všeho plechového. Vstupní chodba k místnosti komunálních 
voleb svítí novotou, na úklid po řemeslnících a nátěry i opravy 
oken už naši stačili sami.

Uspěli jsme v získání grantu, vypsaného skautským ústředím, 
a na opravy dostali 70 % nákladů. Naopak krajský úřad nám na 
další předložený projekt neodpověděl ani záporně, i když ho náš 
stavař Delfín Novák vypracoval stejně pečlivě.
Po prázdninách se oddíly sešly i s nováčky, první společná be-
sídka s promítáním z tábora Bílý mlýn se povedla. Na druhou 
říjnovou sobotu připadl už XIX. ročník Memoriálu rovera Kóti, 
vypsaný jako závod na lesní trati pro naše nejmladší – vlčata a 
světlušky. Bylo to spíše přátelské setkání stovky našich ze čtyř 
středisek jičínského okresu: Jičína, Hořic, Bělohradu a Paky. 
Dvanáct šestičlenných hlídek si na osmi stanovištích odzkoušelo 
svou šikovnost, vědomosti a proběhlo se na čerstvém vzduchu.  
Ošetřovaná poranění v lese nad Střelnicí byla jen tak jako – pro 
zopakování první pomoci. Vždyť  s k a u t i n g  j e  h r a , velká, 
radostná, pro někoho celoživostní.
Celou tu věc si vzal na starost nejméně už podesáté se štábem 
mladých i old skautů osvědčený skautský vůdce Lebeda. Vítězná 
jičínská družinka si putovní dřevořez hlavy bílého orla převzala 
z rukou šéfa setkání – jubilujícího Pavla Tomáše. Je skautem 
z roku 1968, po revoluci od roku 1990 vedoucím chlapců naší 
Dvojky. To znamená po celých 16 roků týdně schůzky, výlety, 

letní i zimní táboření s plnou odpovědností za tu chasu. Při tom 
postavil dům, zasadil strom... S svými sourozenci skauty se starali 
do vysokého stáří o svoji matku. Pavel vše zvládl, vždyť víme, 
že není muže nad kováře.
Aby to železné zdraví, síla i rodinná pohoda sloužila dalších 50 
roků, upřímně přejí všichni, co Pavla Tomáše – Lebedu mají rádi 
a děkují za vše.      Skauti a skautky Sopky
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Quittner & Schimek (dále jen 
QS) patří k několika místním 
společnostem, které navazují 
na historii elektrotechnické 
výroby v Nové Pace. Společ-
nost se v tomto tradičním oboru 
zaměřila na poněkud speciální 
oblast. Jedná se o dodávky 
elektrických součástek, kabe-
lových svazků a podobných 
sestav pro výrobce vojenské, 
letecké a dopravní techniky. 
Od prvních aktivit z roku 1991 
se společnost QS vypracovala 
na přední pozici mezi ostatními 
domácími dodavateli. V sorti-
mentu jsou veškeré komponen-
ty potřebné pro elektroinstalaci 
letadel, obrněných vozů, vojen-
ských radiostanic, radarů, ale i 
drážních prostředků, tramvají 
apod. Největším zákazníkem 
je známý český výrobce leta-
del AERO Vodochody. Vodi-
če, kabely, konektory, spínače, 
relé a další díly dodané z Nové 
Paky “létají” ve velkém množ-
ství ve vojenských strojích 
Alca L-159, v civilních letou-
nech AE-270 i ve vrtulnících 
S-76C vyráběných pro americ-
kou společnost Sikorsky. Roč-
ní výroba velkých vrtulníků 
S-76C ve společnosti AERO 
Vodochody se blíží 50ks a QS 
na ně dodává téměř veškerý 
elektromateriál v rozsahu přes 
800 různých položek. 
Při dodávkách společnost QS 
spolupracuje s nejznámějšími 
světovými výrobci elektrických 
součástek. Od samého počátku 
např. reprezentuje americkou 
korporaci Amphenol, která je 
největším světovým výrobcem 
precizních konektorů určených 
pro leteckou a vojenskou tech-
niku. Na základě této dlouho-
dobé spolupráce se podařilo 
do Nové Paky získat tzv. 
asembláž konektorů. 
Jedná se o činnost, kdy 
na skladě jsou k dispozici 
veškeré díly a až podle 
konkrétních požadavků 
zákazníků se skládají 
(asemblují) konektory 
včetně jejich širokého 
příslušenství. Jelikož se 
jedná o nejmodernější 
typové řady konektorů 
používané v letectví (ale 
také např. v kosmickém 
programu), podléhá jejich 
výroba velmi přísným au-
ditům. Asemblážní praco-
viště v Nové Pace je jediné 

v bývalé východní Evropě a 
jedno z mála v Evropě vůbec. 
Tím získala společnost QS jedi-
nečnou pozici pro dodávky ne-
jen do celé Evropy, ale i mimo 
ni. V současné době má řadu 
zákazníků např. z Argentiny, 
Saudské Arábie, Jižní Koreje 
i z dalších exotických zemí.
Vedle dodávek komponentů 
a asembláže konektorů nabízí 
společnost QS také kompletní 
výrobu kabelových svazků, 
elektrických skříní a podob-
ných sestav. Pracoviště je 
zaměřeno pro stejný okruh 
zákazníků, jací jsou zmíněni 
výše. Již od roku 1999 běží 
velmi úzká spolupráce se švý-
carskou firmou Huber-Suhner, 
která je známým výrobcem 
kabelů pro drážní vozidla a 
zastřešuje také dodávky celých 
kabelových systémů. Největ-
ším současným odběratelem 
je známý evropský výrobce 
železničních dopravních pro-
středků, firma Bombardier. V 
oblasti letecké techniky se po-
dařilo získat zakázku na výrobu 
kabelových svazků a skříní pro 
nový evropský vojenský letoun 
Eurofighter. QS má na tento 
projekt od německé pobočky 
společnosti EADS oprávnění k 
dodávkám tří komplikovaných 
reléových boxů a více než 30 
kabelových svazků. Jedná se o 
velmi specifické svazky, např. 
trvale uložené v palivových 
nádržích nebo pro zbraňové 
systémy. 
Společnost QS nově připravu-
je rozšíření výroby pro další 
evropské zákazníky, jako je 
Sagem z Francie, Amphenol z 
UK nebo Indra ze Španělska.

ing. Jiří Šimek, 
jednatel společnosti

Společnost Quittner & Schimek s.r.o. 
přijme větší počet pracovníků pro následující činnosti :

Montáž kabelových svazků a elektrických skříní
- vítány jsou zkušenosti s montáží elektrických dílů
- také možnost přeškolení a zapracování z jiných oborů
- pracovní náplň pro muže i ženy

Samostatný montážní pracovník 
- praxe v oboru elektro
- SŠ vzdělání, nejlépe se zaměřením elektro

Technik výroby
- SŠ vzdělání,  vhodné i pro čerstvého absolventa SŠ
- znalost počítačů a programování

Samostatný technolog a projektant 
- VŠ vzdělání v oboru elektro
- dobrá znalost cizích jazyků AJ nebo NJ
- vítána zkušenost s CAD systémy

společnost nabízí :
práci na zajímavých projektech pro domácí i zahraniční 
zákazníky
možnost profesního růstu, školení, jazykové kursy apod.   
jednosměnný provoz, práci s moderní výrobní 
technologií

v případě zájmu se obraťte na :
 ing. Jaroslav Hampl, ředitel výroby
 tel. 493 720040 nebo e-mail: 
 jaroslav.hampl@qscomp.cz
provozovna Kotíkova 193, 509 01 Nová Paka

Krátké představení společnosti Quittner & Schimek s.r.o.
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Karmelitánské knihkupectví 
F. Procházky 101, Nová Paka /v pøízemí MKS/
e-mail: nova. paka@kna. cz, tel.: 493 721 967 

Nabízíme:
Besedu s autogramiádou
Antonín Randa “S čerty v zádech a anděly po boku”
Pondělí 20. listopadu v 17,00hod. na malém sále MKS v 
Nové Pace
Beseda o novinářské práci, o psaní a hledání podstatného... 
Antonín Randa působí jako šéfredaktor Katolického týdeníku, 
s jehož novodobou historií je spojen. Jeho dosavadní publikační 
činnost se zatím omezovala na oblast novin a časopisů. Jeho 
první kniha S čerty v zádech a anděly po boku přináší v 
upravené podobě nejúspěšnější texty, které vyšly v letech 2003 
- 2005 v rubrice Editoral v KT, a k tomu ještě dalších 40 dosud 
nepublikovaných příběhů. Na setkání Vás srdečně zve Městské 
kulturní středisko a Karmelitánské nakladatelství
Ukázka z knihy:
Advent
“Když jsem byl malý, chodil k nám na návštěvu kouzelník. 
Plival ping-pongové míčky, nechával mizet předměty, z balíčku 
karet dokázal vytáhnout eso.  “Dospěláci” žadonili, aby jim 
prozradil, jak které kouzlo udělal. Ale on nechtěl - že by prý 
kouzlo už nebylo kouzlem. Oni ti dospělí jsou někdy opravdu 
nesnesitelní. Všechno chtějí odhalit, vypočítat, změřit... No 
hrůza. Já ale kouzla a tajemství kolem sebe neodhaluju a jen se 
těším z toho, že jsou.
Tak například u nás doma. V adventním čase jsem se několikrát 
pokoušel vtisknout domácnosti předvánoční náladu, abych 
manželku překvapil, ale výsledek nikdy nedopadl dobře. 
Vždycky tomu “něco” chybělo. Dodnes nevím, co to “něco” 
vlastně je. Snad kytka na stole, vypraná záclona, zasunutá židle 
u kuchyňského stolu. Opravdu nevím.
Každopádně to ví moje manželka. Vůni adventního času 
postupně rozprostře do všech koutů domu a plamenem svíčky 
přivolává odněkud z dálky teplo betlémského světla a tichý zpěv 
andělů.  Inu, každá doba má své kouzelníky”.

Na závěr setkání Vám Antonín Randa podepíše svoji knihu a 
zároveň vylosuje výherce předmikulášské soutěže. Bližší info v 
prodejně a na plakátech! Těšíme se na setkání s Vámi!

Paní V. Klimtová, MKS a KNA děkuje nejen 
Štěpánce N., ale všem dětem, které nakre-
slily překrásné výkresy skřítků. 

Blahopřejeme výhercům knížek O statečném 
skřítku Drnovcovi. 
Předáváme pozvání od spisovatelky V. Klim-
tové do Pohádkového domu Pičín, více na: 
www.pohadkovazeme.cz

dvoustupňová sněhová fréza,
od 23 990,-Kč

+ elektrická sekačka zdarma v hodnotě 
3500,-Kč 

Pavel Nezbeda 775 636 216
N. Paka - Vrchovina u restaurace Mája

AKCE SLEVA 10-20%
Bourací kladiva 
Příklepové vrtačky
Aku šroubováky
Brusky, pokosové pily a další

PRODEJNA ELEKTRICKÉHO 
NÁŘADÍ

A ZAHRADNÍ TECHNIKY

Vychází stolní kalendář 
Nová Paka a okolí
V těchto dnech byl měl být ke koupi stolní kalendář „Nová a 
Paka a okolí“ na dobových pohlednicích. 

Kalendář sestavený z pohlednic ze sbírky Josefa Tomáše 
vydalo Vydavatelství Gentiana v Jilemnici. 

Autorem textu je Miloslav Bařina. 
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Pane řediteli, první otázka se 
pochopitelně musí týkat nové-
ho názvu školy.
S hlavním důvodem změny 
názvu školy jsme se snažili 
čtenáře Achátu seznámit v 
předchozím čísle Achátu, chtěl 
bych říci, že nový název nejen 
lépe vystihuje charakter a za-
měření školy, ale dává také širší 
veřejnosti signál o snaze posky-
tovat svým žákům i širokému 
okolí co nejkvalitnější služby 
v souladu s náročnými poža-
davky dnešní doby. Schválení 
nového názvu i nového oboru 
nám způsobilo velkou radost a 
chtěl bych poděkovat všem, 
kteří se na tomto schvalova-
cím procesu podíleli. Velký 
dík patří zastupitelům, kteří 
nás podpořili.
Přímo jste vybídl k další otázce 
ohledně nového oboru.
Od příštího školního roku by-
chom měli nabízet zájemcům 
30 míst oboru vzdělání s ma-
turitní zkouškou Hotelnictví a 
turismus. Tento obor měla 
škola zařazena v dlouhodo-
bém plánu svého rozvoje a je 
na jeho realizaci velmi dobře 
připravena personálně i mate-
riálně. Jedná se o perspektivní 
a na trhu práce žádaný obor, a 
proto jsem přesvědčen, že o 
něj absolventi ZŠ budou mít 
značný zájem.
Nebude ale zavádění nového 
oboru na úkor další nabídky 
školy?
Určitě ne! Nabídka ostatních 
oborů zůstává nezměněna, 
pouze u oboru kuchař – číšník 
dochází k částečnému přesunu 
kapacity ve prospěch nového 
oboru. Tento krok je ale opět ve 
prospěch zájemců, umožňuje 
lepší diferenciaci uchazečů se 
zájmem o oblast gastronomie, 
v průběhu studia budeme moci 
nabídnout nejlepším žákům 
oboru kuchař – číšník přestup 
do oboru hotelnictví a turismus, 
určitě bude značnou motivací 
pro uchazeče i žáky školy. 
Čtenáře by zajímaly i další 
chystané novinky, prozradíte 
některé z nich?
Pochopitelně máme některé 
další záměry, mnohé změny si 
slibujeme s postupným zavá-

děním školních vzdělávacích 
programů, které nám umožní 
lépe přiblížit přípravu našich 
žáků potřebám regionu a trhu 
práce. V současné době se 
zaměřujeme na inovaci pří-
pravy oboru krejčí, o studium 
tohoto oboru zájem klesá, a 
proto hledáme nové možnosti 
zatraktivnění oboru prostřed-
nictvím předmětů zaměřených 
na módní návrhářství, počíta-
čové programy v oděvnictví, 
modelingové záležitosti atd. 
Celou řadu novinek chystáme 
i v materiálním zabezpečení 
výuky.
Co nového konkrétně v této 
oblasti chystáte?
Postupně dokončujeme úplnou 
rekonstrukci uvnitř hlavní bu-
dovy školy, letos jsme zrekon-
struovali chlapecké toalety, v 
současném období se úspěšně 
uzavírá budování další počíta-
čové učebny, ve Vrchlabí byly 
zásadním způsobem moder-
nizovány dílny oboru truhlář, 
pokračujeme v zavádění nové 
didaktické techniky. Naším 
cílem je moderně vybavená 
škola umožňující přípravu 
žáků v souladu s požadavky 
dnešní doby.
Řada škol se potýká s klesají-
cími počty žáků. Jak hodnotíte 
situaci na Vaší škole?
Proti předchozímu školnímu 
roku jsme zaznamenali nárůst 
počtu žáků, v současné době 
má škola něco přes 450 žáků 
denního a dálkového studia. Z 
pohledu možností školy je to 
optimální počet a není naší sna-
hou jej nějak násilně zvyšovat. 
Na druhé straně si uvědomu-
jeme, že demografický vývoj 
následujících let je pro střední 
školy krajně nepříznivý a určitě 
se nevyhne ani nám. I když mu 
nemůžeme zabránit, budeme se 
určitě snažit jeho nepříznivé 
důsledky minimalizovat.
Poslední otázka. Co chystáte v 
podzimních měsících pro širší 
veřejnost?
Naším hlavním úkolem je 
pochopitelně výchova a vzdě-
lávání. S tím ale spojujeme i 
další aktivity školy ve vztahu 
k veřejnosti. V podzimních 
měsících jsme zajišťovali ob-

čerstvení na Kopidlenském 
kvítku, kde sami vždy také 
prezentujeme školu a předvá-
díme svoji módní přehlídku, 
čeká nás prezentace škol v 
Jičíně v měsíci listopadu, Dny 
otevřených dveří 23.11., po-
chopitelně ani letos nechceme 
ošidit novopackou veřejnost o 
stále oblíbenější Vánoční trhy, 
připravujeme další módní pře-

ROZHOVORROZHOVOR

Po roce opět na slovíčko s ředitelem Střední školy gastronomie a služeb v Nové Pace, panem Milanem Pospíšilem

Velký výprodej skladových zásob
od 25.října do 15.listopadu

Slevy 20-40%
zahradní technika, ruční a elektrické nářadí

domácí a kuchyňské potřeby

železářství Láf
Kotíkova 193, Nová Paka

tel. 493 721069

hlídky, rauty, máme již některé 
nápady k chystanému 650. vý-
ročí Nové Paky. Pokračujeme 
zkrátka v úsilí, aby naše škola 
byla součástí dění na Novo-
packu a aktivně k tomuto dění 
přispívala.
Pane řediteli, děkujeme za 
rozhovor a přejeme hodně 
úspěchů.

P.J.

AUTO-MOTO-BAZAR
náhradních dílů pro historická i sou-

dobá vozidla a spotřebního zboží.
AUTO-MOTO-BAZAR se koná vždy na škvárovém fotbalo-
vém hřišti v Havlově ulici (za zimním stadionem)se začátkem 
v 7.00 hodin. TERMÍNY PRO ROK 2006:
11.11., 25. 11.
Vaše případné další dotazy rádi zodpovíme prostřednictvím 
e-mailu fotbalnp@seznam.cz



11

NOVOPACKÁ ELEKTRA
NABÍZÍME

SERVIS: domácí spotřebiče mimo chlazení
MONTÁŽ: antény, satelity, pozemní digitální vysílání
PRODEJ: klasická elektra, foto, kamery, 
  zahradní technika vč. nářadí
SPLÁTKY: jednodušeji to už nejde
AKCE: VESTAVNÉ SPOTŘEBIČE – sleva
  14% - 45% - k vidění i na prodejně
  LUSTRY – sleva 30% na 52 ks

NA VEŠKERÉ SPOTŘEBIČE ZAKOUPENÉ U NÁS ZAJIŠTUJEME 
SERVIS PO CELOU DOBU JEJICH ŽIVOTNOSTI

TEL.: 493 72 11 18 , E-mail:elektra@autochladnicky.cz

Petr Váša / rozhovor
Pátek 10.11. 06 ve 20.00
Restaurace Novopacké sklepy
Osmdesátá léta minulého století 
jsou na české hudební scéně sp-
jata s nástupem nových hudeb-
ních souborů, vymezujících se 
proti stojatým vodám režimem 
tolerovaného popu. Centry 
tohoto dění byly především 
větší aglomerace, zejména 
Praha, severočeská oblast a 
Brno. Právě brněnská scéna 
je neodmyslitelně spojena se 
jménem básníka, skladatele, 
performera, výtvarníka a za-
kladatele legendární skupiny 
Z kopce Petra Váši. 
Petr Váša se hudbě věnuje od 
svých patnácti let, přes anabáze 
v rockových skupinách Uzený 
koleno a Ocelová sněť se v roce 
1985 dostává k založení vlastní 
kapely Z kopce (která díky nej-
různějším tlakům působila i v 
obměněné podobě pod názvem 
Ošklid). V roce 1992 Petr Váša 
svou kapelu rozpouští a začíná 
vystupovat sólově. Ve svých 
performancích se přiklání k 
netradičním experimentům s 
jazykem i rytmem; tak vzniká 
Vášův osobitý styl, který jeho 
autor pojmenoval fyzické bás-
nictví a který mimo jiné před-
náší na brněnské JAMU. „Zá-
kladem fyzického básnictví,“ 
říká Petr Váša, „je přednášení 
textu, pohybový doprovod a 
univerzální jazyk.“ 
V roce 2000 se Petr Váša opět 
vrátil k big beatu, společně s 
basistou Tomášem Fröhlichem 
a kytaristou Petrem Zavadilem 
založil skupinu Ty Syčáci. / Již 
se představily v Novopackých 
sklepích v r.2005/. V témže roce 
jim vyšlo první album nesoucí 
název Máj v dubnu, které bylo 
skvělou směskou přímočarého 
bigbítu a absurdních Vášových 
textů, to vše opepřené špetkou 
blues, minimalismu, swingu, 
hardcoru, jazzu, moravského 
folklóru a nevím čeho ještě. 
Zkrátka Vášovy eskapády zde 
byly v harmonickém souladu 
se skvěle podanou hudební 
složkou a album navázalo na 
to nejlepší z existence skupiny 
Z kopce. 
Na jaké umění je naladě-
né současné publikum?
O tom často uvažuji, když 
střídám Syčáky se sólovými 
vystoupeními. S touto dobou 
i s naladěním publika jsem 
naprosto spokojen a obojí 

mi připadá úžasné. Na pódiu 
mohu dělat věci, které možná 
někomu přijdou trochu zvlášt-
ní, ale které jsou přijatelné, 
protože publikum je, pravda, 
trochu otupené: nikdo se už 
ničemu nediví. Ale takovou 
věc, na kterou jste narazil před 
chvílí - melodičnost uprostřed 
alternativního či avantgardní-
ho projektu - tu lidé přijmou 
normálně. Se Syčáky v písni 
Magnet používáme zvuk jako 
na cikánské svatbě, tak tomu se 
nediví vůbec nikdo. Na syčác-
kém vystoupení mě vždycky 
těší, že naše procházka napříč 
styly nepůsobí okázale ani vý-
středně, ale jako něco samo-
zřejmého. Když hrajeme hard 
rock, tak si posluchači řeknou, 
aha, to známe, to je hard rock. 
Když hrajeme cikánský metal, 
tak si řeknou, to známe, to je 
cikánský metal a podobně. 
Tento prostor svobody je 
úžasný. Když vystupuji sám, 
tak mě nikdo neproklíná, že je 
to příliš velký úlet, protože lidé 
jsou zvyklí na ještě větší úlety. 
Nemusím se proto vyčerpávat 
nějakým zápasem s očekává-
ním publika.
Může ještě publikum vůbec 
něco šokovat? Hranice se asi 
hodně posunuly...
Záleží taky na tom, co je šok.
Tedy, co vás jako diváka či 
posluchače může šokovat?
Něco takového, co bych mohl 
popsat jako šok, jsem už velmi 
dlouho nezažil. Spíš jsem za-
žil něco, co bych mohl nazvat 
znechucením. Třeba v situaci, 
kdy sedíte v kině a zjistíte, že 
o tom krvavém filmu se nedá 
říct nic tolerantního nebo in-
telektuálního; máte pocit, že s 
vámi jeho tvůrce manipuluje, 
anebo vám je prostě špatně. A 
tak odejdete.
Kdy se vám to stalo?
Během několika posledních let 
se mi to už stalo víckrát. Zdá 
se mi, že ten postlynchovský 
proud je úplně mimo. To ne-
myslím esteticky, ale z hlediska 
komunikace s divákem. Režisér 
si osobuje právo hýbat s vaši-
mi emocemi a žaludkem, to je 
jasná manipulace, na kterou sa-
mozřejmě nemusíte přistoupit. 
Když se řekne šok, tak si to slo-
vo člověk spojí s pobouřením, 
se skandálem, myslím si ale, že 
to už takto spojitě nefunguje. 
Kolikrát za mnou přijde někdo 
po vystoupení a říká: „To bylo 

šokující.“ Ale míní to ve smys-
lu překvapující.
Když jste před lety hrál s ka-
pelou Ananas Beat rockovou 
klasiku, programově jste si tak 
prošel rockové dějiny. Myslíte, 
že ty dějiny už skončily? 
Často si říkám, že stížnosti to-
hoto typu mi připadnou marxis-
tické, vývojářské. Šedesátá léta 
miluji, dobře tehdejší hudbu 
znám a rád se nechávám uná-
šet nostalgií. Argument, že od 
té doby se nic nového nestalo, 
mi ale připadá velice podobný 
teoriím o vývoji v umění. Jistě, 
v hudbě, kterou slyšíme kolem 
sebe, je mnoho nudného, ale to 
tak bylo i dřív. Teď se navíc ob-
jevuje třeba hra na retro - prá-
vě poslouchám poslední desku 
Marka Knopflera a napoprvé se 
mi zdála nudná, teprve napo-
druhé jsem už rozlišil, kolik je 
v té hudbě vtipu a hry se starým 
zvukem; a to je myslím i nový 
prvek v hudbě obecně. Se Sy-
čáky hrajeme Můj život se lvy, 
což je postavené na riffu, který 
všichni znají od Toma Waitse a 
ten ho zná od Kurta Weilla a ten 
ho znal odněkud z německých 
hospod. Když necháme stranou 
vývojářské hledisko, tak poslu-
chače může zajímat, do jakého 
nového kontextu my ten riff 
zasazujeme. Marxistický vý-
vojář by řekl: toto je staré, vy 
hrajete ten starý riff. Ale někdo 
jiný řekne: vy přesazujete riff 
do nového kontextu s novou 
kvalitou. Je nepopiratelné, že 
nadále vzniká spousta zají-
mavé muziky. Jenže čím dál 
víc se v ní odráží právě hudba 
předešlá. Nynější situace - to 
jest snadno dostupné kvalitní 
produkty všech hudebních 
kultur různých epoch - v ději-
nách lidstva nikdy, ale opravdu 
nikdy nebyla. A tím je naše éra 
úplně převratná. Různé hudeb-
ní kultury, které známe, utvá-

řely svůj styl mimo jiné tak, že 
se vymezovaly vůči ostatním 
kulturám, a to je s dnešní 
otevřeností těžko srovnatelné. 
Příval hudby nás sice může 
zahlcovat, ale riziko zahlcení 
je nesrovnatelné s ohromnou 
perspektivou, kterou to nabí-
zí. Poprvé v dějinách lidstva 
máme šanci být velkorysí 
a tolerantní nejen navenek, 
ale i uvnitř. Když je člověk 
ochoten poslouchat klezmer i 
death metal, tak je to mimo jiné 
výraz tolerance vůči odstínům 
své vlastní povahy.
To ale souvisí i s přemírou 
informací. Jak vy si pro sebe 
třídíte informace?
Někdy se nechám něčím za-
plavit, někdy si vybírám, ale 
nejvyšší instancí u mě je intu-
ice. Mám tu třeba deset knih, 
které hodlám přečíst, a když se 
dozvím, že zítra pojedu vlakem 
a budu mít tudíž čas na čtení, 
vyberu si tři čtyři, které by při-
cházely v úvahu, dám si je na 
stůl a pět minut před odjezdem 
zapíchnu pohled do hřbetu jed-
né z nich a tu si vezmu. Může 
mě třeba ovlivnit sen, který se 
mi v noci zdál.
Co vlastně potřebujete k ži-
votu? V jednom rozhovoru 
před osmi lety jste řekl, že se 
chcete oprostit od věcí, které k 
životu nepotřebujete. Podařilo 
se vám to?
Myslím, že ano, nehledě na to, 
že stále nemám auto a počítač. 
Spíš je podstatné zvyknout si 
na určitý způsob uvažování o 
tom, co v přítomném okamži-
ku vlastníte. Je třeba naučit se 
rozlišovat, co je podstatné a co 
není. Pro mě oproštění není 
askeze, ale znamená oproštění 
se od věcí, které by zde byly 
navíc. Staromilsky bych tomu 
řekl - přiměřenost.

-dh-
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STARÁ PAKA
Nádražní 111

DDM připravuje na listopad
31.10.-2.11. VELKÁ VÝSTAVA HALLOWEENSKÝCH 
DÝNÍ
zahájení: úterý 18.00 hodin v sále DDM
ve středu a čtvrtek otevřeno od 9.00 do 12.00 pro školy a
 od 15.00 do 20.00 pro veřejnost

3.11. Keramická dílna - TOČENÍ NA KRUHU
čas: 17.00-20.00 hodin
cena: 200,-Kč
přihlášky do 1.11.

12.11. DÍVČÍ KLUB aneb KLUKŮM VSTUP ZAKÁZÁN!
program: 
1) Hry
2) Bleší trh (výměna “blbůstek”) – máš doma věc, kterou nepotře-
buješ nebo  tě už omrzela? Vyměň ji za jinou v naší “blešárně”!
čas: od 15.00 hodin v klubu

13.11. SUDOKU – pro děti od 7 do 10 let
Pokud neznáte tuto výbornou japonskou hru, neváhejte a přijďte 
se ji naučit.
Že už ji znáte? Nevadí, přijďte poměřit své síly s ostatními.
čas: od 15.00 hodin v klubu

24.11. ADVENTNÍ DÍLNA
čas: 17.00-20.00 hodin
cena: 150,-Kč, tradiční občerstvení v ceně - hlaste se do 22.11.

27.11.-29.11. ADVENTNÍ VÝSTAVA

Podrobnosti k připravovaným akcím sledujte na plakátech, le-
táčcích a vývěskách.
Kontakt: DDM Stonožka Nová Paka, U Teplárny 1258, tel. 493 
721 184 www.ddmstonozka.cz

Zajímavá přednáška 
v Úbislavicích
K Úbislavicím a České Proseči mám svůj osobní vztah, a proto 
jsem byl zvědav, jak asi bude vypadat přednáška ředitele muzea 

Miloslava Bařiny. Celou akci uspořádal ing. Vítězslav Dufek, 
který je duší místního občasníku i dění v obci. Beseda se konala 
v pátek 29. září (den před tím byl svátek) v hospodě u kostela 
a kvůli datu jsem měl obavy, zda vůbec někdo přijde. Byl jsem 
překvapený, že sál by plný, nosily se i židle z lokálu. Přišli ob-
čané z Úbislavic, Zboží, České Proseče Chloumku, Štěpanic i 
ze Stavu. 
Miloslav Bařina jim připomněl, že v příštím roce si připomene 
650. výročí svého vzniku nejen Nová Paka, ale právě i Úbislavice. 
Dozvěděli jsme se nejen o vzniku osad, ovocnářství (malináče), 
lidové architektuře a zvycích, ale byli připomenuty i významné 
osobnosti jako Jan Gebauer, Josef Tulka, Věra Janoušková. Lidé  
neváhali ptát se. 
Byl to příjemný podvečer, který se jistě bude někdy opakovat  
třeba i s jiným hostem.

Jiří Čejka
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Upozornìní: Dle Zákona ÈNR è. 241 každý úèastník veøejné produkce kinematografického díla se vstupným zaplatí k cenì vstupenky 
pøíplatek 1,- Kè. Informace o programu kina nepøetržitì na tel. è. 493 722 892, www. novapaka. cz. 

Předprodej a prodej vstupenek a provoz půjčovny videokazet a DVD: úterý až 
sobota 16,30 – 20,15 hodin, st. svátky 16,30 – 19,30 hodin. Deset minut před 
začátky představení přednostní prodej vstupenek. Prodej časopisu CINEMA, 
nenahraných videokazet a plastových obalů na VKZ. 
Z m ě n a   p r o g r a m u   v y h r a z e n a.

Kráska v nesnázích 
(31.10. a 1.11. – úterý 17:30 a 20:00, středa 17:30 a 20:00)

Film z dílny režiséra Jana Hřebejka a scénáristy Petra Jarchovského – záruka 
kvality.
Doporučená přístupnost: od 15 let - Vstupné 76 Kč (ČR)

Žena ve vodě 
(2.11. a 3.11. – čtvrtek 17:30 a 20:00, pátek 20:00)
Fantasy. Kdysi byli lidé spojeni s těmi, kteří žili ve vodě. Postupně se však jejich 
světy oddělily.
Doporučená přístupnost: od 12 let  – Vstupné 66 Kč (USA)

Půl čtvrté
Filmový klub (4.11. - sobota 19:00)
Dokument ze Zakarpatské Ukrajiny. Snímek zkoumá vztah štěstí a spokojenosti v 
závislosti na materiálních podmínkách. Vypráví o bohatém životě lidí, kteří ví, že 
sám život je dar. “Když není na mléko, je potřeba sehnat krávu. Když shoří dům, 
musí se postavit nový. Ale když je svátek, je třeba vypálit samohonku.”
Přístupný – Vstupné 59 Kč, pro nečleny FK s příplatkem (ČR)

Grandhotel
(7.11. a 8.11.  - úterý 20:00, středa 17:30 a 20:00)
Film Davida Ondříčka (Samotáři, Šeptej…). V hlavní roli  snímku ztvárnil Marek 
Taclík podivínského amatérského meteorologa Fleischmana 
Přístupný – Vstupné 66 Kč (ČR)

Sky Fighters: Akce v oblacích 
(9.11. a 10.11.– čtvrtek 17:30 a 20:00, pátek 20:00)
Letecká akrobacie, bojové scény v oblacích a přátelství na život a na smrt jsou 
společným jmenovatelem této napínavé podívané.
Přístupný - Vstupné 64 Kč (Francie)

Rozchod 
(11.11. - sobota 17:30 a 20:00)
Gary a Brooke ( Vince Vaughn, Jennifer Aniston) se měli tak rádi, že si společně 
pořídili byt. Zatímco hnízdečko jim vydrželo, láska nikoliv. Protože se ale ani 
jeden z nich nechce vystěhovat, pustí se do psychologické války, jejímž cílem je 
vyhnat toho druhého z bytu. 
Doporučená přístupnost: od 12 let – Vstupné 64 Kč (USA)

Let číslo 93 
(14.11.  – úterý 17:30a 20:00)
Filmová rekonstrukce letu uneseného letadla, které jako jediné 11.9. 2001 neza-
sáhlo svůj cíl – pravděpodobně kvůli vzpouře cestujících. Dokumentární postupy 
filmařů dodávají filmu autenticitu. Snímek nesklouzává k heroizaci amerických 
hodnot, spíše se zajímá o pohnutky a činy lidí v krajní situaci.  Proto na konci 
filmu je v sálech kin vždy dlouhou dobu ticho a nikdo nevstává.
Doporučená přístupnost: od 15 let  – Vstupné 64 Kč (USA)

Prachy dělaj člověka
(15.11. a 16.11. – středa 17:30 a 20:00, 
čtvrtek 17:30 a 20:00)
Černá krimikomedie odehrávající se v současnosti. Příběh je inspirován dvě-
ma největšími a dosud neobjasněnými loupežemi, které se u nás v uplynulých 

letech staly. Scénář: Radek John, hrají: Ondřej Vetchý, Tomáš Hanák, Michal 
Suchánek…
Přístupný – Vstupné 74 Kč (ČR)

Strážce 
(17.11. a 18.11. – pátek 20:00,  sobota 17:30 a 20:00)
Napínavý film z prostředí tajných služeb s Michaelem Douglasem 
Doporučená přístupnost: od 12 let – Vstupné 64 Kč (USA)

Hezké chvilky bez záruky
(21.11. a 22.11. – úterý 20:00,  středa 17:30 a 20:00)
Nejnovější film Věry Chytilové je kaleidoskopem nejrůznějších komických, tragic-
kých i banálních střepů lidské existence, z nichž vyniká směšnost i hrůza žabomyší 
existence mnohých z nás. Hrají: Jana Janěková, Boleslav Polívka, Jana Krausová, 
David Kraus, Igor Bareš, Martin Hoffman, Jiří Ornest, Anna Polívková…
Přístupný – Vstupné 68 Kč (ČR)

Mravenčí polepšovna
(23.11. a 24.11. – čtvrtek 17:30, pátek 17:30)
Pro chlapce, který trápil broučky, byl zvolen zvláštní trest – chlapec se zmenšil 
na velikost mravence, aby si mohl na vlastní kůži zažít život mravence.
Přístupný - Vstupné 64 Kč (USA) – český dabing

Proposition 
(25.11. - sobota 17:30 a 20:00)
TIP KINA: Za scénářem a hudbou k tomuto filmu stojí kultovní Nick Cave. Tento 
snímek je jedním z nejvýraznějších filmových počinů posledních let. Hlavní hrdina 

dostane nabídku: zabít svého staršího bratra – muže, který se podle aboriginců 
mění na psa a možná je ztělesněné zlo.
Doporučená přístupnost: od 15 let - Vstupné 64 Kč (Austrálie)

Čas 
(28.11. – 29.11.  – úterý 20:00,  středa 17:30 a 20:00)
Snímek od režiséra Kim Ki-duka. Hlavní hrdinka filmu se bojí, že se brzo svému 
partnerovi omrzí, proto vymyslí naprosto absurdní plán – podstoupí kompletní 
plastickou operaci a s novou identitou se znovu s mužem seznámí. 
Doporučená přístupnost: od 15 let - Vstupné 62 Kč (J. Korea)

Zítra nehrajeme
(30.11. – 1.12.  – čtvrtek 17:30 a 20:00, pátek 20:00)
Zatím poslední snímek režiséra a producenta Roberta Altmana Zítra nehrajeme! 
nás zavede na jeviště divadla, kde se odehrává poslední den slavné rozhlasové 
show. Skvělé herecké obsazení, strhující pěvecké výkony a svižný humor – hlavní 
devíza filmu. Doporučená přístupnost: od 12 let - Vstupné 66 Kč (USA)
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Městské kulturní středisko, F. F. Procházky 101, 509 01 Nová Paka. Vstupenky objednávejte na telefonním čísle: 493 721 928 nebo prostřednictvím on-line formuláře 
a www. mks-novapaka. cz., www. ergis. cz. Zamluvené vstupenky je nutné vyzvednout nejpozději tři dny před pořadem v kanceláři MKS, jinak budou dány znovu do 
prodeje 

LISTOPAD
Přednáška pro školy i širokou veřejnost

IZRAEL DNES
Středa 8. listopadu, pro školy v 10:00 hod, pro veřejnost v 18:
00 hod, MKS Nová Paka
Vstupné pro školy: 20,- Kč, pro veřejnost: 30,- Kč
Téměř denně o této zemi slyšíme ve zprávách. Rozumíme ale 
skutečně tomu, co se tam děje? Jsou média objektivní? Očité 
svědectví, vlastní zkušenosti, znalost reálií. Přednáška bude obo-
hacena videoprojekcí. Po přednášce se těšíme na diskusi.

o.s. Spolek zatoulaných a opuštěných zvířat

KARUNA - “Milost”
Sobota 11.listopadu od 17:00 hod, MKS Nová Paka – malý sál, 
vstupné: 70,- Kč
Benefiční koncert klasické indické hudby. Koncertem nás pro-
vedou: Nikola Veselý (bansuri, tabla) a Josef Tolar (sitár, tabla)
Program: rága Bhupali (flétna) – večerní rága
  rága Shivaranjani (sitár) – půlnoční rága
Program bude uvádět a komentovat Nikola Veselý.
Výtěžek akce bude věnován na podporu vybudování psího útulku 
v Nové Pace.

klub Sekec Mazec v MKS Nová Paka uvádí

STO ZVÍŘAT
+ SKA’N’DAAL, SKAPOLLO, DJ COLTCHARAM + MC 
DR. KARY
Čtvrtek 16. listopadu (pátek je státní svátek), velký i malý sál, 
bary, fotbálky Rosengart, šatna.
Otevřeno od 18:00 – start 19:00 – konec 2:00, vstupné 150,- Kč 
v předprodeji / 180,- Kč na místě

Na této velkolepé party ještě uslyšíte ska jazzovou partu SKA´N´-
DAAL z Hradce Králové a vrchlabské ska punkáče SKAPOLLO. 
Malý sál budou po celý večer okupovat DJ COLTCHARAM a MC 
DR.KARY, kteří pro Vás namixují to nejlepší z reggae, dancehallu 
a world music. Tuhle akci si nechá ujít jenom ufon! :-)

beseda s autogramiádou knih

ANTONÍN RANDA
“S ČERTY V ZÁDECH A ANDĚLY PO BOKU”
Pondělí 20. listopadu v 17:00 hod, MKS Nová Paka – malý sál, 
vstupné dobrovolné
Autogramiáda knih v rámci besedy na malém sále MKS od 17:30 
hod. Beseda o novinářské práci, o psaní a hledání podstatného... 
Antonín Randa působí jako šéfredaktor Katolického týdeníku, s 
jehož novodobou historií je spojen. Jeho dosavadní publikační 
činnost se zatím omezovala na oblast novin a časopisů. Jeho první 
kniha S čerty v zádech a anděly po boku přináší v upravené podobě 
nejúspěšnější texty, které vyšly v letech 2003 - 2005 v rubrice 
Editoral v KT, a k tomu ještě dalších 40 dosud nepublikovaných 
příběhů. Na setkání Vás srdečně zve Městské kulturní středisko 
a Karmelitánské nakladatelství.

ve spolupráci s o.s. Open Art Nová Paka uvádíme

TA JANA Z VELKÉ OHRADY
Pátek 24.listopadu v 19:00 hod, MKS Nová Paka, vstupné: 
předprodej 100,- Kč* / na místě 130,- Kč
*platí pouze v předprodeji do17. 11. 2006
Svébytná kapela Ta Jana z Velké Ohrady, která je výrazným 
tělesem na poli moderního šansonu, oslavila uprostřed prázdnin 
už 10 let své plodné činnosti čítající tři dlouhohrající alba. Kapela 
si za dekádu své existence získala význačné místo na českém 
hudebním poli a dostalo se jí bezpočet uznání hudebních kritiků. 
Osobitou vůdčí postavou kapely, která dle vlastních slov hraje 
„nový emocionální šanzón“, je Ta Jana, která je autorkou napro-
sté většiny textů. Ty jsou vždy velmi osobní a obvykle se pyšní 
neotřelou pointou. Ta Jana kapelu založila spolu s bubeníkem 
Romanem Pluhařem a klavíristou Vendelínem Tůmou. Později 
se ke kapele přidal kontrabasista Přemysl Vágner. Tahle sestava 
vydržela několik úspěšných let. 

Ve spolupráci s Muzeem v Nové Pace uvádíme

STAROČESKÉ TRHY
Sobota 25. listopadu, 9:00 – 16:00 hod, ulice F.F. Procházky 
(před Klenotnicí drahých kamenů)
Vernisáž výstavy Kostelních betlémů v 16:00 hod v Suchardově 
domě. Ručně vyráběné dřevěné hračky, batika, trička, tašky, pol-
štáře, med, svíčky z včelího vosku, mačkaná keramika, dřevěné 
výrobky, loutky, bylinkové polštářky, textilní hračky, keramika, 
kožená galanterie, smetáky, metle, Staročeská kuchyně paní 
Marušky, sýrové speciality, mošty a další a další…

STO ZVÍŘAT - za šestnáct let existence osm alb, desítky hitů, 
stovky koncertů, tisíce radostí. Tento dnes již legendární pražský 
ska zvěřinec se vrací do Nové Paky po dlouhých12 letech!!! 
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Na programu je tradiční vystoupení sborů působících v Nové 
Pace:
10-11 h. dětský sbor při ZŠ Komenského pod vedením pana 
učitele Holana
sbor při ZUŠ Nová Paka
14 h. smíšený pěvecký sbor HLAS
Další program je v jednání, případné změny vyhrazeny

Městské muzeum Nová Paka – Suchardův dům

KOSTELNÍ BETLÉMY Z NOVOPACKA
A betlémy řezbářů, které kostelní betlémy inspirovaly
Výstava bude zahájena v Suchardově domě v Nové Pace v pátek 
24.listopadu v 16 hodin úvodním slovem našeho největšího znalce 
betlémů PhDr. Vladimíra Vaclíka, výstavu zahájí Miloslav Bařina. 
Zazpívá sextet rodiny Čančíkovy.
Výstava betlémů bude v Suchardově domě otevřena denně mimo 
pondělí, 8 – 12 a 13 - 16.30 od 24.listopadu do 17. prosince 
2006.
V této době bude mimořádně otevřena i naše Klenotnice drahých 
kamenů v následujících dnech: 25. listopadu – 1. prosince (sobota 
– pátek), 5. – 8. prosince (úterý – pátek) a 12. – 17. prosince (úterý 
– neděle) - možnost zakoupit drahé kameny a šperky.

Další program je v jednání, případné změny vyhrazeny.
Připravujeme na LEDEN 2007
DIVADLO JÁRY CIMRMANA - POSEL Z LIPTÁKOVA

Dne 4. října t. r. přijal starosta 
města pan Josef Cogan dlou-
holetého duchovního správce 
novopacké římskokatolické 
farnosti faráře Mons. Karla 
Exnera, aby mu oficiálně 
předal dokument čestného 
občanství města Nové Paky, 
které mu bylo uděleno zastu-
piteli města na jeho zasedání 
14. června 2006.
Pan farář Karel Exner, rodák 
z nedalekého Studence, dovr-
šující již 86 let svého života, 
sem do Nové Paky přišel v 
srpnu roku 1982, když prošel 
několik farností s nemilým 
poznáním komunistické re-
prese v 50. letech. Tehdy byl 
internován, byl mu odebrán 
tzv. státní souhlas k vykoná-
vání kněžského poslání i se 
službou v jednotkách PTP. I 
po vrácení tohoto souhlasu 
měl stále nemalé problémy s 
totalitním režimem.
Po příchodu do Nové Paky se 
pustil s elánem jemu vlastním 
do práce. Svojí pastorační čin-
ností významně povznesl život 
farního společenství. Mimo to 
zahájil obnovu chátrajících 
církevních objektů. Po rekon-
strukci farní budovy na náměs-
tí, kterou přizpůsobil k bydlení 
na úrovni současné doby, zahá-
jil postupnou generální opravu 
farního kostela. Dokázal opatřit 
prostředky a shromáždit kolem 

sebe kolektiv lidí, kteří v pře-
vážné většině brigádnicky ko-
nali práce spojené s opravami. 
Byla obnovena krytina střechy, 
provedena nová elektroinstala-
ce, položena nová dlažba, celý 

prostor chrámu byl vymalován, 
pořízeny nové lavice, restau-
rován mobiliář. Celá oprava 
byla završena novou omítkou 

a rekonstrukcí rozpadajícího se 
schodiště před kostelem. Tímto 
významně přispěl k vylepšení 
a zkulturnění celého prostředí 
této části náměstí. 
V každém případě má pan farář 

hlavní zásluhu na tom, že po 
51 letech zazněly nad městem 
zvony z věže klášterního kos-
tela, když v roce 1993 inicioval 

U DĚL E N Í  ČE S T N É H O  O BČA N S T V ÍU DĚL E N Í  ČE S T N É H O  O BČA N S T V Í

Středa 3.ledna 2007, 19:30 hod, MKS Nová Paka, vstupné: 
280,- Kč
Expedice do kraje Cimrmanova stáří a nově objevené hry „Posel 
Světla“ a „Vizionář“
Předprodej vstupenek na Divadlo Járy Cimrmana v kanceláři 
MKS od 1. listopadu do 15.prosince. Neváhejte! Na toto před-
stavení se vztahuje Abonmá pro rok 2007, které bude k zakoupení 
v kanceláři MKS.

ABONMÁ 2007:
VHODNÝ DÁREK POD VÁNOČNÍ STROMEČEK
Připravili jsme pro Vás divadelní abonmá na vybraná předsta-
vení v roce 2007, které si můžete objednat/zakoupit již dnes v 
kanceláři MKS za výhodnou cenu 700,- Kč (pro srovnání, běžná 
cena jednoho z uvedených představení bude 280,- Kč). Při jeho 
koupi si zároveň můžete vybrat libovolné místo v sále, které Vám 
následně na každou akci bude rezervováno. Abonmá pro Vás 
znamená volný vstup na všechna uvedená představení, zároveň 
je přenosné, takže jej můžete věnovat nebo zapůjčit, komukoli 
budete chtít. 
A na co se můžete již dnes těšit?
Divadlo Járy Cimrmana – Posel z Liptákova
Jaroslav Dušek – Divadlo VIZITA
Monology Vagíny
Hrdý Budžes (Bára Hrzánová; za roli v tomto představení získala 
cenu Thálie)

s pomocí mnohých štědrých 
dárců jejich pořízení za zvony 
zrekvírované v době války. 
Velkou radostí pro něho bylo, 
že se podařilo zahájit postup-
nou opravu dominanty města - 
klášterního kostela, na čemž se 
také plně podílel. Plně se také 
zapojoval do ekumenické spo-
lupráce s dalšími novopackými 
církvemi. Po vrácení svobody 
církevnímu životu pan farář 
mimo své povinnosti ve své 
farnosti byl jmenován proboš-
tem královéhradecké kapituly 
sv. Ducha. Po 60 letech jeho 
kněžství a 24 letech působení 
zde v našem městě se nesma-
zatelně zapsal do dějů této 
doby, jak po stránce obnovy, 
tak i duchovním působením 
mezi obyvateli. V podzimních 
týdnech loňského roku ukončil 
pan farář Exner své působení 
jako administrátor farnosti, byl 
vystřídán příchozím mladým 
farářem panem Pavlem Ka-
litou. Odchází na zasloužený 
odpočinek. Přesto bude ještě 
vypomáhat v pastoraci svému 
nástupci. Udělení čestného 
občanství našeho města panu 
faráři Karlu Exnerovi je pro-
jevem uznání a poděkování za 
jeho práci a působení ve zdejší 
církvi a městě, k čemuž mu lze 
jen blahopřát s přáním stálého 
zdraví a Božího požehnání do 
dalších let jeho života. - vag -
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Dům „naší paní“ . . . 
(pokračování z min. čísla)
. . .přičemž chrám drancují cizí 
vojáci.
Tento výjev je ze života sv. 
Františka z Pauly. Druhé a 
čtvrté pole nám zakrývají 
pouze valené klenby s orna-
mentální výplní.
Kdo je vepsal v plachtoví této 
lodi a odemkl tak prostor, aby 
vytvořil jakousi iluzi barok-
ního „otevření nebes”, dnes s 
jistotou nevíme. Ale s největší 
pravděpodobností jde o fresky 
z rukou Josefa Kramolína, snad 
z období kolem roku 1770. Oba 
bratři Kramolínové, členové je-
zuitského řádu, pracovali totiž 
v druhé polovině 18. století v 
severovýchodních Čechách na 
obnově farních kostelů (Stará 
Paka, Pecka, Bělohrad). 
Z umístění těchto fresek je 
patrné, že ten, kdo toto „dílo” 
realizoval, počítal, přímo kla-
dl velký důraz při realizaci 
klenutí ve své perspektivní 
konstrukci s podhledem pout-
níka… Nakonec je to pro toto 
období příznačné. A skrze 
odraz půdorysného proniku 
v jeho klenbu dociluje tento 
prostor díky jistému zakřivení 
„komunikace s přítomným”… 
Zdejší odraz rytmiky pěti příč-
ných oválů, které nám stavbu 
charakterizují, najdeme i v 
podkrovním prostoru v podobě 
jakýchsi bání. 
Vejdeme-li, cítíme tak skrytou 
dynamiku uvnitř lodi, snad jako 
by se vše prohýbalo, otáčelo a 
tančilo. V tomto „iluzivním 
divadle” vystupují „obrazy”z 
klenebních polí a ze zdí a tím 
tento prostor ještě více otevíra-
jí… Cítíme se účastni jisté pro-
měny, vše, socha, malba, štuk, 
barvy jako by se nevydělovaly, 
ale ještě více umocňovaly toto 
vnitřní napětí… Prostor se pro-
lamuje, vzdouvá, vše splývá v 
jakémsi opojném uvolnění. Zde 
je to místo „Krále králů”… 
Čtyři páry oken nacházejících 
se v podélných průčelích, z 
nichž ta západní jsou pouze 
z polovičky otevřena, dvě nad 
kruchtou (jedno v západní zdi 
a jedno nad vchodem v jižním 
průčelí) nám toto vše ještě 
více dokreslují…Těmi padají 
paprsky světla, aby tak v jistý 
čas cosi prostoupily… Pokud 

bys měl tu možnost pozorovat 
„jejich působení” po celý den, 
měsíc či rok, „četl bys v jeho 
stěnách”…
Stojím… stojím v „chrámové 
lodi”, jejíž plachtoví jako by 
držely sloupy zapuštěné do zdí 
a tím mám možnost přehléd-
nout celý „lodní prostor”, tolik 
typický pro radikální barok…a 
postupuji… 
Při vstupu do „chrámu” se 
nad námi objeví menší freska 
„Nanebevzetí Panny Marie” a 
v zádveřním prostoru vpravo 
nacházíme snad fresku s ná-
mětem „smrti sv. Františka z 
Pauly” ,vlevo pak fresku s ob-
razem z „posledního soudu”, 
kdy „mrtví vstávají k novému 
životu”. Nad bočním vchodem 
vedoucím z lodi k bývalé raj-
ské zahradě pak fresku „Panny 
Marie se sv. Dominikem”. Při 
průchodu tímto vchodem se 
nad námi nachází další freska 
„Zvěstování Panny Marie”. 
Zajímavý je i obraz umístěný 
u tohoto bočního vchodu vle-
vo, na němž je zpodobněn sv. 
František z Pauly a sv. Jan z 
Nepomuku, coby ochránci no-
vopackého „Božího stánku”. 
Pojďme se nyní projít hlavní 
lodí… V prvním poli vlevo 
nacházíme mezi spirálovitými 
sloupy oltář s „Ukřižovaným” 
z druhé čtvrtiny 18. století, je-
hož doprovází sochy dvou žen. 
Může jít o Pannu Marii, která 
jej světu dala… a sv. Máří Mag-
dalenu, která jej následovala… 
či o sestru Lazarovu Martu. Z 
obou je cítit dynamika jejich 
kresby… Nad „Ukřižovaným” 
vidíme ve čtyřlistém rámu ob-
raz sv. Veroniky s pověstnou 

rouškou. To ona mu ji podala, 
aby se tak na ní objevila „vera 
ikon” („pravá tvář”). 
Dole pod křížem pak nalez-
neme obraz „Srdce Ježíšovo”, 
které symbolizuje jeho lásku... 
V tabernáklu2/ si všimněme 
dvou motivů, vlevo „Srdce 
Panny Marie Sedmibolestné”, 
prožívající pod křížem sedmero 
bolestí… Vpravo pak „pelikán 
živící svá mláďata svou vlastní 
krví”, symbol Kristovy oběti, s 
níž přichází vykoupení…
Přejdeme-li naproti do dalšího 
vrcholu této elipsy, najdeme 
oltář „sv. Rodiny”, „obraz 
domu Božího”… U obrazu je 
uvedeno jméno Jan Jiří Major 
a letopočet 1734. Nad obrazem 
se nachází snad „tesař z Naza-
retu” sv. Josef s Ježíškem, dole 
na tabernáklu pak sv. Antonín 
Paduánský, též s Ježíškem. 
Na tomto oltáři zobrazení v 
tabernáklu chybí, zřejmě byla 
někým vyňata.
Vlevo na oltáři stojí socha sv. 
Barbory, to ona v utrpení a 
meditaci „vytesala třetí okno”, 
vpravo sv. Apolonie, která díky 
„svému poznání” se nebála fy-
zické bolesti. 
Přecházíme do dalšího pole, 
před jehož vrcholy opět po-
klekáme... Vlevo je do oltáře 
vsazen obraz „Stětí apoštola 
sv. Jakuba” … „i když meč 
znamená moc, je také zname-
ním…” Toto pozoruhodné dílo 
od nazaréna Josefa Fuhricha z 
roku 1831 patří k největším 
obrazům této lodi. Vlevo je 
doprovází sv. Jan Křtitel, ten, 
který „omýval vodou řeky 
Jordánu”… a po pravé straně 
apoštol sv. Juda se symbolem 

své odvahy i smrti, kyjem. Obě 
tyto sochy jsou snad práce ko-
lem roku 1730 a byly součástí 
původního oltáře. Pod obrazem 
je umístěno vypodobnění jakési 
křesťanské mučednice, kterou 
doprovází palmový list, meč 
a kalich. Snad jde o svatou 
Barboru už díky motivům, 
které nacházíme u tohoto ol-
táře v tabernáklu. Na prvém 
vlevo je připomenuto „otcovo 
stětí” sv. Barbory, na druhém 
„udělování svátosti nemocným 
a trpícím”.
Nad hlavním obrazem tohoto 
oltáře se nalézá obrázek sv. 
Kosmy, který hledí na „své 
dvojče”sv. Damiána na pro-
tějším oltáři. Oni přestože 
„pomáhali trpícím, museli za 
své poznání platit…” Pod ním 
je umístěn obraz od brněnské-
ho malíře J. Zeleného z roku 
1859 „Obrácení sv. Pavla” na 
cestě do Damašku. Tehdy se ze 
„Saula stává Pavel, když ote-
vřel jeho knihu”… Tento námět 
se prý velmi často objevuje v 
paulánských konventech, jeli-
kož právě na svátek sv. Pavla 
29.6. (1495) přišli pauláni do 
Čech. 
Nad tabernáklem pak vidíme 
malý oválný obrázek s posta-
vami čtrnácti „svatých Pomoc-
níků”. V křesťanské symbolice 
je čtrnáctka symbolem dobra a 
milosrdenství, ale také pomoci 
v nouzi a ochrany. Vždyť jde o 
zdvojení, dovršení sedmičky… 
Tato práce je snad z konce 17. 
století. Dole v tabernáklu jsou 
opět umístěny dva motivy, 
vlevo „Podobenství o milosrd-
ném samaritánovi”, jež nám 
připomíná, že „spása spočívá 
v lásce”. Vpravo „Kristus u 
studnice Jakubovy”, kde se 
Ježíš setkal se samařskou že-
nou (samaritánkou). 
I na tento oltář byla přenese-
na zřejmě z původního oltáře 
dvojice barokních soch, které 
ale nekorespondují se stářím 
soch předešlých. Socha nalevo 
dle doktora Rejhy představuje 
Dismase („toho dobrého lotra, 
jenž byl ukřižován s Kristem”) 
a vpravo se nachází postava s 
růžencem, oblečená do široké 
ke kotníkům sahající tunice, 
která je přepásána provazo-
vým cingulem3/ se třemi uzly. 
V levé ruce drží tento muž kříž 
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a v pravé knihu. Doktor Rejha 
se domníval, že jde o apoštola 
sv. Filipa. Nevím, zdá se mi, 
že by mohlo v tomto případě 
jít spíše o představitele řádu 
minoritů. 
Nyní se dostáváme k poli, které 
ve vrcholech elips nesou práce 
Petra Brandla, vzniklé snad 
okolo roku 1730, kdy tento 
barokní mistr vytvářel své dílo 
pro hraběte Šporka v Kuksu a 
křesoborské benediktiny. Oltá-
ře zde zaplňují dvě apotheosy, 
vlevo „sv. Františka z Pauly”, 
vpravo „sv. Jana z Nepomuku”. 
Na nich sledujeme vstup světců 
do nebe… Jde zřejmě o jediné 
původní osazené boční oltáře, 
které se dochovaly. Všimněme 
si jisté kompoziční vyváženosti 
mezi oběma obrazy. Ten vlevo, 
který se více může spoléhat na 
světlo, jež sem proniká, je 
vytvořen v tónech temných, u 
druhého je více využito svíti-
vých barev.
Na levém oltáři nacházíme 
sochu sv. Norberta, jehož 
ostatky odpočívají v pražském 
premonstránském klášteře, a 
patrona Čech sv. Vojtěcha. 
Malý obrázek nad oltářem nám 
pak připomíná archanděla Mi-
chaela s plamenným mečem a 
štítem nesoucím heslo paulánů 
„Charitas”4/. I zde nalézáme v 
tabernáklu dva motivy, vlevo 
jde snad o připomenutí paulán-
ského bratra Bernarda Bugila, 
jenž se zúčastnil objevitelské 
zámořské výpravy Kryštofa 
Kolumba. Vpravo je zřejmě 
připomenuta jeho misionářská 
činnost v nové zemi.
Na protějším oltáři se nalézá 
socha sv. Josefa (vlevo) a 
sv. Antonína Paduánského 
(vpravo). Oba chovají „Krále 
králů”, Josef dle skutečnosti, 
Antonín dle vidění… Na men-
ším obrázku v nástavci je pak 
vypodobněn „jazyk světcův”, 
který snad jako by říkal, že 
„pokud budeš dostatečně sil-
ný, nepronikne skrze tvá ústa 
tajemství…” Tady tabernákl 
ukrývá opět dva motivy, které 
nám zobrazují legendu o Jano-
vi z Nepomuku. Na prvním z 
nich je připomenuto „zpovědní 
tajemství královny” a „trest pro 
Jana za jeho nevyzrazení”, na 
druhém „vyslýchání Jana před 
královským stolcem”. 
Doputovali jsme tak až v 
severní stranu, k hlavnímu 
oltáři. Tento prostor nám roz-
šiřuje další Kramolínova fres-

ka tentokráte iluzivního oltáře, 
bohužel dnes hlavně ve spodní 
části značně poškozena. Na 
něm nahoře vidíme zobrazení 
sv. Trojice a dole po stranách 
jsou pak vyobrazeni čtyři svatí 
(vlevo je to sv. Anna, sv. Jan 
Křtitel,vpravo pak sv. Josef dr-
žící lilii a sv. Jan Evangelista). 
Do této fresky je vsazen obraz 
„Nanebevzetí Panny Marie” 
od neznámého malíře, snad 
z druhé poloviny 18. století, 
který dominuje severní stěně 
„chrámu”. Rám, jež jej obe-
píná, vytvořil roku 1854 Jan 
Sucharda. Před ním se nalézá 
oltářní menza5/ s tabernáklem a 
se zasklenou bohatě zdobenou 
skříňkou se zázračnou soškou 
Panny Marie (0,95m vysoká). 
Jde o gotickou Madonu z konce 
15. nebo počátku 16. století. To 
je ten „obraz”, který dle legen-
dy kolem roku 1000 „vystou-
pil havířům ve „stupenském 
díle”…
Po obou stranách oltáře přiná-
šejí světlo dva andělé, další dva 
se klaní, čtyři andílci sedí na 
římse a na paprscích. Jsou zde 
i další, pouze však jejich hlavy 
s křídly, stejně jako i jinde v 
chrámu. „Ona totiž vyvýšena, 

Josefa Horáka z roku 1750, 
jsou posety sedícími a stojícími 
andělíčky pějícími či hrajícími 
na různé nástroje. Když se 
jejich píšťaly rozezní barokní 
hudbou, člověk teprve pochopí 
souhru zvuků, světla a obrazů 
tohoto „chrámu”. To je pak celé 
„dílo”…
Při našem putování nesmíme 
také opomenout „novou” kaza-
telnu, která stojí na místě kaza-
telny původní. Tato je zcela jistě 
bohatší té předešlé, jde o dřevě-
nou bohatě zdobenou práci snad 
z let po roce 1770. Díky napo-
dobeninám mramoru na nás dělá 
dojem kamenných prvků. Na její 
stříšce se objevují symboly sv. 
evangelistů a snad i zbroj panna 
Rudolfa z Tiefenbachu s jeho 
vypodobněním… Zadní stěna 
připomíná opět paulánské heslo 
„Charitas”.
Naproti kazatelně je třeba 
ještě zmínit jeden oltář a to 
„Bolestné Matky Boží”, který 
do architektonické koncepce 
chrámu jaksi nezapadá. Byl 
zřízen totiž dodatečně, a to v 
roce 1857 jezuitským bratr-
stvem („Bratrstvo Ježíšovo”). 
Přesto jde o velmi zdařilé dílo 
Jana Suchardy k jehož umístění 

(vpravo). A nad „Pietou” je  
již zmíněné vyobrazení „Ta-
jemství sv. růžence”, které 
jako by strážila vlevo soška 
sv. Filomény a vpravo snad 
sv. Jana z Nepomuku. 
Zbývá nám ještě křížová ces-
ta, která celou loď obepíná a 
je snad též dílem člena umě-
leckého rodu Suchardů Jana, 
od něhož prý byla zakoupena 
v roce 1832. Umělecký rod 
Suchardů tak zanechává na 
několika místech v chrámu 
„svůj rukopis”, snad jakoby 
mu chtěl splatit svůj dluh za 
to, čemu jeho rod vyučil6/ 
V západní stranu se nám 
otevírá v návaznosti na náš 
„chrám” samotná budova 
kláštera s trojosým křídlem, 
čtvrté křídlo je tvořeno „lodí 
chrámu”s ambitem. Tato 
křídla tak vymezují prostor 
rajského dvora. Ze západní-
ho křídla nám pak vystupují 
prostory bývalého refektáře (v 
přízemí) a společné jídelny (v 
prvním patře). 

I. CH.
(pokračování v příštím čísle)

„Půdorys klášterního konventu”

vede a pomáhá…” To ona pro 
mnohé mistry představuje ce-
lou osobu, a proto zobrazují 
jenom ji. Na stranách oltáře je 
pak umístěno poprsí sv. Fran-
tiška z Pauly (vlevo) a sv. Be-
nedikta (vpravo). Celé kněžiště 
je od lodi odděleno „balustrá-
dou”, pružnou křivkou z kuže-
lek. Toto prohýbané zábradlí se 
nám v lodi opakuje ještě jednou 
a to na kůru. I tento opakující se 
prvek koresponduje z celkovou 
koncepcí chrámu.
Zde na kůru nám kruchta zau-
jímá celou šířku lodi. Zábradlí 
a varhany, které jsou dílem 

došlo až v roce 1858. Samotný 
obraz „Tajemství sv. Růžence”, 
který se na oltáři nachází byl 
bratrstvem zakoupen prý již v 
roce 1853 a je snad namalován 
dcerou malíře Jana Suchardy, 
Kristýnou. Na tomto oltáři nad 
mensou v tabernáklu nacházíme 
sv. Annu se svou dcerou Pan-
nou Marií. Po stranách oltáře 
se nalézá socha sv. Františka 
z Assisi (vlevo) a sv. Ignáce 
(vpravo). Nad tabernáklem jsou 
pak umístěny dva klečící andělé 
a nad nimi „Pieta”. Po stranách 
si všimněme též obrazu Panny 
Marie (vlevo) a Ježíše Krista 

2/ TABERNÁKL-Z LATINY „OLTÁŘ-
NÍ SKŘÍŇKA (SVATOSTÁNEK) PRO 
ULOŽENÍ HOSTIE”
3/ CINGULUM-Z LATINY Z „CIN-
GERE” (OPÁSAT), PÁS NEBO 
PROVAZ, ZPRAVIDLA S OZDOB-
NÝMI STŘAPCI
4/ CHARITAS-Z LATINY „MILOSR-
DENSTVÍ”
5/ MENZA-Z LATINY „OLTÁŘNÍ 
DESKA”, V ŠIRŠÍM UŽITÍ SLOVA 
I CELÝ OLTÁŘNÍ STŮL
6/ VEDLE HLAVNÍHO OLTÁŘE 
VPRAVO JE DNES UMÍSTĚN OBRAZ 
PŘENESENÝ SEM Z ÚBISLAVICKÉ-
HO KOSTELA. JDE O „NAROZENÍ 
PANNY MARIE”, SNAD OD K. 
ŠKRÉTY. DŘÍVE ZDE BYL OBRAZ 
OD J. SUCHARDY „KRISTUS 
NA HOŘE OLIVETSKÉ” (1835), 
KTERÝ SE NACHÁZÍ DNES V 
ZÁKRISTII.
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VĚCI Z MUZEA

MUZEUM A KLENOTNICEMUZEUM A KLENOTNICE

POZVÁNÍ DO MUZEA
na předvánoční výstavu v Suchardově domě.

KOSTELNÍ BETLÉMY Z NOVOPACKA 
a betlémy řezbářů, které kostelní betlémy inspirovaly.
Výstava bude zahájena v Suchardově domě v Nové Pace 
v pátek 24. listopadu 2006 v 16 hodin úvodním slovem našeho 
největšího znalce betlémů PhDr. Vladimíra Vaclíka.
Zazpívá sextet rodiny Čančíkovy.
Výstava betlémů bude v Suchardově domě otevřena denně 
mimo pondělí 8 – 12, 13 – 16.30 od 24. listopadu do 17. pro-
since 2006.

V této době bude mimořádně otevřena i Klenotnice drahých ka-
menů v následujících dnech: 25. listopadu – 1. prosince (sobota 
– pátek), 5. prosince – 8. prosince (úterý – pátek), 12. prosince 
– 17. prosince (úterý – neděle) 2006.
Předvánoční výstava betlémů by se nemohla nikdy uskutečnit bez 
laskavosti a podpory duchovních CÍRKVE ŘÍMSKOKATOLIC-
KÉ a farníků z farností Nová Paka, Lázně Bělohrad, Studenec… 
Všem děkuje a na výstavu zve Miloslav Bařina 

Lékárenská dóza s víkem 
a v ní uchované „Čertovy 
prdy“.
Asi vám bude připadat titulek 
dost neobvyklý, ale skutečně to 
je lidový název léku, který se 
kdysi užíval. Vždycky, když vi-
dím snímek ze staré pavlánské 
lékárny, tak mě okouzlí nádher-
ný interiér a na člověka zapůso-
bí zvláštním kouzlem. Lékárna 
byla v klášteře v Nové Pace už 
v roce 1757. Třetím provisorem 
pavlánského kláštera byl Josef 
Geisler, který do Nové Paky 
přišel z valdického kartuzián-
ského kláštera 29. dubna 1787. 
Po zrušení kláštera zakoupil 
lékárnu i se zařízením, všemi 
právy i břemeny. V roce 1792 
pak zakoupil i budovu pod kláš-
terem a v roce 1808 i přilehlou 
zahradu. Jeho potomek přes 

několik generací, PhMr.Jiří 
Geisler(1891–1965), věnoval 
ve třicátých letech minulého 
století našemu muzeu některé 
předměty z bývalé staré lékár-
ny, mezi jinými i dózu s léky v 
podobě koulí. Je škoda, že jsem 
se o nich už nemohl poradit se 
svým milý přítelem PhMr. 
Richardem Geislerem (1927-
2006). Jeho odchodem vlastně 

končí v Nové Pace takřka 220 
let trvající lékárnická tradice 
rodu Geislerů, oba synové se 
věnují jiným oborům. Přesto 
jsem zalistoval v obsáhlém 
rukopisu „Kapitoly z rodinné 
kroniky“, které Richard Geis-
ler sepsal. Cituji :„Ze své praxe 
si vybavuji některé názvy pro 
nás dnes prazvláštních léků, 
chovaných jen pro zajímavost: 
oculi canceris – račí oči, slou-
žící k poněkud drastické léčbě 
vkládáním pod oční víčka, san-
guis draconis – dračí krev, os 
sepiae – sépiová kost, pro velký 
obsah vápníku drcená do práš-
ků, nebo třeba tinktura asa foe-
tida – tinktura z „čertova lejna, 
odporně páchnoucí pryskyřice 
gumiresina asa foetida…“ Uf, 
to jsem si vydechl. Pak mě na-
padlo, že se na to zeptám své 
dlouholeté známé, spisovatelky 
paní PhMr. Marie Kubátové. 

Obratem 
mi při-
šel milý 
dopis, z 
něhož vy-
jímám: „ 
Nápis na 
n á d o bě 
G L O -
BUL. je 
zkratka 
s l o v a 
globuale, 
což je 
označení 
l é k o v é 
f o r m y . 
Globul-
ky byly 
p i l u l k y 
větší než 
ku l ičky 
(jako lé-
kárnický 
p r a k t i -
kant jsem 
si hrála 
se slovy: 
globus je 

větší než koule, globullus je 
zdrobnělina)…  Packý lékár-
ník pojmenoval obsah nádoby 
českým „čertův perdek“… . V 
lékárně v Křinci, kde jsem za-
čínala, jmenoval starší kolega 
ony globule „čertinec“. Ale ani 
tehdy se už toto léčivo k ničemu 
nepoužívalo, nádoba ( z císař-
ských časů zvaná štandgefés) 
stála v regále jen pro kolorit 

prostředí jako starožitnost. 
Cituji z Hagera: „Je to látka 
rostlinného původu, mateřská 
rostlina Asa Foetida patří 
mezi Umbelliferae, domovem 
je v Persii. … Usušená dro-
ga patří mezi gummiresiane. 
Řadí se tedy mezi pryskyřice 
a myslím, že v oněch globulích 
bývá v směsi s myrrhou…. K 
úsměvu pobízí poznámka „při 
použití asy foetidy nepracovat 

v oficíně, neboť droga zapáchá 
velmi. … Omluvte, prosím, že 
už si použití v praxi nedovedu 
vybájit. S pozdravem a s proje-
vem úcty k muzejní práci Marie 
Kubátová“. Je to pěkný dopis,  
paní spisovatelka jinak psát 
neumí. Odpusťte, že ten článek 
je dlouhý a možná „na prd“. 
Chtěl jsem jen popsat lékárnic-
kou dózu a lék „Čertův prd“.
Váš Miloslav Bařina
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Z HISTORIEZ HISTORIE

V letošním září jsme si 
připomněli již 68. výročí 
tragických „mnichovských 
událostí“ v roce 1938, při 
kterých našemu státu byly 
ukradeny pohraniční kraje. 
Při příležitosti tohoto smut-
ného výročí připomeňme si 
s touto událostí spojenou or-
ganizaci „Národní gardy“, 
dnes pro většinu našeho 
obyvatelstva již zapomenu-
tou a neznámou, která ve 
výše  zmiňované době pat-
řila mezi jednotky obrany 
republiky. 
Dne 5. ledna 1936 byl v Nové 
Pace ustaven přípravný 
výbor pro založení jednot-
ky „Národní gardy“, pod 
záštitou Okresního úřadu 
a Městského zastupitelstva 
Nové Paky. Poté pak 1. 
března1936 byla na ustavu-
jící valné hromadě zřízena 
jednotka pod názvem „Ná-
rodní garda 121 města Nové 
Paky“, kdy proběhla i volba 
funkcionářů jednotky.
Tato jednotka Národní gar-
dy vznikla v době počínají-
cího ohrožení republiky hit-
lerovským Německem jako 
dobrovolný sbor skládající 
se převážně z členů, kteří 
nebyli přímo vázáni k vo-
jenské povinnosti. Úkolem 
těchto jednotek, které byly 
zakládány po celé republice, 
bylo vypomáhat a zastupo-
vat v případě vypuknutí 
války útvarům policie a ar-
mády účastnících se bojů.
Velitelem novopacké jed-
notky byl novopacký advo-
kát JUDr. Antonín Rajman, 
jeho zástupcem akad. malíř 
Otakar Číla. Přidělení dů-
stojníci k jednotce byli 
nadpor. Rambousek, jako 
velitel detašované roty v 
L. Bělohradě, kap. Josef 
Jakubka, nadpor. Bed-
řich Mládek, por. Oldřich 
Fiala, por. Arnošt Zívr a 
por. JUDr. Václav Koula. 
Dne 25. července 1936 
byl jednotce NG předán 
prapor s jeho slavnostním 
rozvinutím.V letech 1936 
až 1938 měla jednotka 200 
členů a byla v této době 

opatřena výstrojí, výzbro-
jí, uniformami a vycvičena. 
Zázemím této jednotky byl 
v Nové Pace dvůr okresního 
úřadu a přilehlých prostor. 
Že tato příprava nebyla 
zbytečná, ukázaly události, 
které probíhaly v roce 1938, 
kdy členové této dobrovol-
nické jednotky byli připra-
veni konat svou povinnost 
při obraně státu. Ve dnech 
8. a 26. září 1938, ještě 
před vyhlášením všeobecné 
mobilizace čs. armády, byla 
pro jednotky nařízena po-
hotovost a její členové byli 
posíláni k posílení četnic-

jednotky NG střežili silnici z 
Bělé u Pecky přes Stupnou 
a Vidochov, obě vesnice 
byly německé a určené 
jako místa nástupu našeho 
těžkého dělostřelectva. Ke 
splnění těchto úkolů velení 
NG po poradě a zmocnění 
okresním hejtmanem Dr. J. 
Krupařem byla provedena 
mobilizace nováčků, kteří 
nebyli povoláni ke službě 
v armádě a proveden byl 
urychlený výcvik ve zbrani 
a zařazeni byli do služby se 
staršími členy NG 121.
Národní garda provedla na 
okrese novopackém mobi-

dny, přičemž členové NG 
s četníky a vojáky museli 
zboží vyhledávat a nakládat 
při absolutním sabotování 
německých zaměstnanců. 
Ke splnění tohoto úkolu po-
mohl také český přednosta 
stanice ČSD v Hostinném 
přistavením 5 nákladních 
vagónů a odvezením po-
sledním nákladním vlakem 
z Hostinného do Nové Paky, 
před německou okupací 
tohoto území. Odvozem to-
hoto materiálu za vydatné 
pomoci novopacké NG byl 
zachráněn materiál v hod-
notě 36 mil. korun.
Národní garda byla v době 
mobilizace a po mnichovské 
zradě jedinou spolehlivou 
jednotkou ve zbrani, se 
kterou mohl disponovat 
novopacký okresní úřad a 
kontrolovat vesnice s ně-
meckým obyvatelstvem na 
okrese, tj. Vidochov, Neda-
říž, Stupná a Borovnice.
Po obsazení našeho pohra-
ničního území německou 
armádou se členové NG 
stáhli zpět do Nové Paky 
a do svých domovů. Ovšem 
po obsazení zbytku našeho 
území dne 15. března 1939 
byly zlikvidovány veškeré 
písemnosti, členské mat-
riky a jiný dokumentační 
materiál, aby se nedostal do 
rukou okupantů. Národní 
garda pak trvala jako spo-
lek až do rozpuštění Svazu 
národních gard v létě 1939, 
kdy jičínské gestapo zbavilo 
pokladní knihu NG a hoto-
vost v částce 4 tisíc korun, 
uloženou v Městské spoři-
telně a další činnost byla 
zakázána. Z členů Národní 
gardy Antonín Lísal a čet. 
Jaroslav Praisler z Nové 
Paky zahynuli za okupace 
v koncentračním táboře. 
Mladší Jan Lísal padl na 
barikádách při pražském 
povstání v roce 1945 jako 
účastník národního od-
boje.

Z různých dochovaných 
zápisků vybral 

Jaroslav Vágenknecht

Novopacká Národní garda

kých stanic v Nové Pace a 
na Horkách, jejichž posád-
ky byly odvolány na hranice 
k oddílům Stráže obrany 
státu (SOS). Při mobiliza-
ci konali členové NG 121 
službu na Okresním úřadě 
v Nové Pace, kde pomáhali 
při prezentaci, výstrojním 
odbavování záložníků, je-
jichž transporty odjížděly 
auty přímo do obranných 
linií na hranicích. Od 15. 
září konaly všechny oddíly 
NG strážní službu na želez-
ničních tratích v úsecích L. 
Bělohrad – Kruh a Libštát 
– Stará Paka – Borovnička, 
kde hlavně střežily mosty.
Jelikož heinlainovskými bo-
jůvkami poštvané německé 
obyvatelstvo v Borovnici 
napadlo a vytlouklo zdejší 
poštovní úřad, byla v budo-
vě zřízena strážnice NG pro 
nerušený provoz pošty, ale i 
železniční tratě, procházejí-
cí územím obydleném Něm-
ci. Dále v té době příslušníci 

lizaci veškerých osobních 
a nákladních automobilů 
i poštovních autobusů. 
Všichni dostupní členové 
NG odjeli do Terezientalu, 
dnešního Rudníku. Zde 
německé obyvatelstvo a 
osazenstvo zdejší továrny 
odmítlo vydati suroviny a 
hotové výrobky s výhrůž-
kou násilí vůči příslušníkům 
NG. Velitel zakročujícího 
oddílu kpt. J. Jakoubek 
sjednal s vojenským velitel-
stvím v Hostinném posilu o 
síle poloviny kulometné čety 
s útočným vozem. Toto vše 
se událo už po mnichovském 
diktátu, kdy nás západní 
spojenci Francie a Anglie 
zradili a vydali Hitlerovi 
na milost a nemilost. Teprve 
když vojsko a NG obklíčili 
okolí továrny, mohlo dojít 
k evakuaci materiálu a 
hotového zboží z továrny 
před záborem našeho po-
hraničí wermachtem. Tato 
evakuace trvala po celé tři 

Ze slavnostní přísahy novopacké Národní gardy v roce 
1936 (foto archiv muzea).
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Filmařské ocenění do Nové Paky!
S příchodem podzimu se rozběhly v České republice i soutěže 
video a filmových amatérů, jejichž pravidelným účastníkem je i 
novopacký tvůrce Karel Pokorný.
V čase, kdy se prezentoval v místním MKS při veřejné projekci 
částí své tvorby, dosáhl „in contumation“ ve Frýdku-Místku neče-
kaného úspěchu: jeho 15minutový dokument s názvem „Skautské 
návraty“ získal v konkurenci 35 autorů z celé republiky l. místo! 
Bohužel, v době konání nemohl být při soutěži přítomen, protože 
ve stejném termínu jej vázaly i povinnosti delegáta jubilejního X. 
sněmu Velena Fanderlíka, konaného v Roudnici n. L.
Organizátoři nepřítomným autorům ceny nezasílají, ale novopac-

ký autor o ni nepřišel díky kolegovi z pořadatelského klubu, který 
je – stejně jako Karel Pokorný – filmařem, oldskautem i bývalým 
dopisovatelem Čs. sportu. Vkusný pohár i plaketa s emblémem 
„Beskydského ještěra“, jak zní oficiální název soutěže, obohatily 
výstavní vitrínu novopackého autora a k sedmi stávajícím trofejím 
přibyly dvě další.  Karel Pokorný získal na soutěži videoama-
terů v Praze 2. cenu v kategorii Rodinné video.” 
Takže – blahopřejeme!

J. P.

Co s ním?
Že se lidé dokáží zbavovat 
svých bývalých miláčků vše-
lijak, to je známo. Máme za-
hradu u lesa mimo zástavbu. V 
sezoně tam chodíme dost často, 
je stále co dělat. Tak i 13. září 
večer. Druhý den, tj. 14. září 
nás však čekalo překvapení. 
Uvnitř zahrady u branky byl 
menší pes s obojkem a vodít-

kem, ležícím na zemi. Zřejmě 
byl dost vystresovaný, protože 
ani po otevření nechtěl jít 
ven, štěkal a nejevil známky 
kontaktu. Vzdálil se teprve po 
delší době. Doufám, že našel 
cestu domů. Zřejmě kříženec 
knírače s drsnosrstým jezev-
číkem, černý, s jedním uchem 
povislým – fotografie se pro 
jeho agresivitu bohužel zblíz-
ka nepodařila. Je smutné, že se 
lidé dokáží zbavit zvířete tak, 
že jej vyvedou za město do cizí-
ho prostředí a hodí do oplocené 
zahrady. Co by se stalo, kdyby 
bylo delší dobu deštivé počasí 
a my nešli na zahradu? Nechci 
raději domyslet.
Jak by se cítil majitel, kdyby se 
s ním naložilo podobně?
Marie Řeháková, Nová Paka

Děti z MŠ ve Školní ulici budou mít o trochu čis-
tého vzduchu méně, zato více prachu. Proč?
Dva velké vzrostlé jasany se někomu nelíbily. Menší byl zahnědlý 
ve středu kmene, ale velký měl tělo uvnitř čisté. Pařez stojící u 
školky, teď už opršený, svou bělostí žaluje. Průhled ulicí k hale 
se stal nezajímavým, svou obnažeností ztratil plastičnost. Vidíme 
jen stýkající se střechy haly a školky. Strom, pohybující větvemi, 
korunou, měnící barvy podle ročního období je živý element v 
krajině. Náhle chybí. Nebylo na tom dost, že deset, možná i více 
mohutných pamětníků ustoupilo přístavbě školky a úpravě zahra-
dy? Naproti vzaly za své při výstavbě rodinných domů. To vše 
bylo nezbytné. Stromy mizí nenápadně, bez slz. Někdy by stačil 
odborný průřez, odstranění proschlých větví, aby se zachránil 
třeba na další desítky let. Řídnou i soukromé zahrady, ztrácejí 
se nejen ovocné, ale i okrasné stromy, keře a křoviny ze svahů a 
mezí. Potom se člověk diví, když se svah, který nedrží živé ko-
řeny, sesune. S každým stromem odejde trochu čistého ovzduší a 
přibude imisí, které pak vdechujeme. Možná by stálo za to zjistit, 
kolik dospělý strom dodá kyslíku. Bylo by to jistě zajímavé a 
poučné. Prosím kompetentní činitele, aby důkladně rozvážili 
poražení každého jednotlivého stromu. Staré stromy zažily už 
několik generací a ke krajině neodmyslitelně patří. Mějme my, 
současníci, úctu ke každému stáří!     Zlata Zákoutská
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 JUDr. Jan Šnýdr

V minulém čísle Achátu jsme se seznámili se zajímavou životní cestou packého rodáka JUDr. Jana Šnýdra, kterého zavál 
osud a zvláště komunistický režim do Spojených států, kde několik let působil jako profesor na několika vysokých školách. 
JUDr. Jan Šnýdr emigroval v roce 1952 a 11. května 2001 byl poctěn čestným občanstvím Nové Paky. 

Později žena Pavla Kavana, 
kdysi také horlivá komu-
nistka, Rosemary Kavanová 
uveřejnila knihu Love a Free-
dom in Prague, ve které příkře 
odsoudila KSČ a litovala, že 
kdysi schvalovala odsouzení 
a popravu Milady Horákové a 
čtyř tzv. vatikánských špionů. 
Popsala persekuci, které byli 
ona a její malý synek Jan v 
Praze vystaveni. Za zmínku 
také stojí záznam z 28. 5. 
1970 v archivu ministerstva 
vnitra v Pardubicích: Šnýdr se 
souhlasem velvyslance a dr. 
Goldstückera opatřil čs. vojen-
skému atašé gen. Plasovi data 
o britské výrobě oceli. Později 
Plas v Londýně emigroval. 
Šnýdr byl dr. Goldstückerem 
varován, že ačkoliv nešlo o data 
tajná, mohou mu britské úřady 
působit velké obtíže. Tento 
záznam je ovšem nesmysl, 
vždyť Goldstückera a Plase 
jsem viděl naposled v březnu 
1948, Plas emigroval o mnoho 
později, takže mě  Goldstücker 
nemohl před emigrantem Pla-
sem varovat a naopak sám mě 
za Plasem poslal.
Po trochu váhání jsem se na 
jaře 1948 do Prahy vrátil, ne 
proto, že bych byl věřil slibům 
pánů Goldstückera, Kavana 
a Plase, že se budu moci ke 
svému londýnskému studiu 
vrátit, až se poměry uklidní, 
ale protože jsem miloval 
své rodiče. Po návratu mi 
byl odebrán cestovní pas a v 
plánovacím úřadě jsem byl 
přeřazen na podřadnější místo 
a zakrátko vyhozen bez udání 
důvodů. O mém vyhazovu 
jsem našel v archivu minister-
stva vnitra v Pardubicích tento 
záznam: „Po pracovní stránce 
se osvědčil, byl však politicky 
neúnosný.“ Dlouho jsem pak 
hledal zaměstnání jiné než u 
lopaty. Posléze jsem byl přijat 
jako cizojazyčný korespon-
dent u Skloexportu v Jablonci 
na jednoměsíční zkoušku. Po 
uplynutí jednoho měsíce jsem 
byl znovu vyhozen. Šel jsem za 
dost sympatickým personálním 
referentem, dělnickým kádrem 
s upracovanýma rukama, a 

řekl: „Překročil jsem přece 
vývozní plán, splnil všechny 
kvalitativní ukazatele, tak proč 
mě tedy vyhazujete?“ Naklonil 
se ke mně a pošeptal, skutečně 
jen pošeptal: „To ti, soudruhu, 
nesmím říct.“ A tak jsem zase 
šel a skončil ve výrobě umě-
lých květin v Dolní Poustevně 
v Krušnohoří.
To bylo ale v únoru 1952. 
Plánované hospodářství už 
skřípalo, lavinovitě se šířilo 
úplatkářství, inflace a černý 
obchod. Mnoho lidí bylo z 
politických důvodů vyhozeno 
ze zaměstnání, mnoho jich 
bylo uvězněno a došlo také k 
prvním politickým popravám. 
Tehdy jsem už ztratil jakékoliv 
iluze o tom slibovaném zářném 
zítřku. K tomu přistoupilo, že 
jsem dostal zprávu, že můj 
bývalý šéf prof. Maiwald 
uprchl do zahraničí a já dostal 
strach, jak se později ukázalo 
odůvodněný, že se za to STB 
sveze i po mně. A tak jsem šel, 
jak se tehdy říkalo, za kopečky. 
Odcházel jsem z Čech s těžkým 
srdcem, i když jsem si neuměl 
představit, jak krutě se bude 
komunistický režim za můj 
odchod mstít na mých starých 
rodičích. Přešel jsem pěšky v 
noci hranice z Dolní Poustevny 
do velmi blízkého východního 
Německa, pak jel autobusem 
do Drážďan, pak vlakem do 
sovětského sektoru Berlína. 
Odtud přechod do západního 
Berlína nebyl tak těžký, tehdy 

ještě neexistovala 
berlínská zeď a jezdi-
la berlínská městská 
dráha. Čeští uprch-
líci, přicházející do 
západního Německa 
a západního Berlína, 
to měli tehdy těžké. 
Vím o případu, jak 
jeden americký soud-
ce dokonce odsoudil 
do vězení českého 
politického uprchlíka 
odsouzeného komu-
nistickým soudem v 
Brně k mnohaletému 
žaláři, že musí ještě 
jeden měsíc sedět v 
západním Německu 

za nedovolený přestup hranic 
– od té doby mám smíšené 
pocity o někdy nevypočíta-
telné americké justici. Čeští 
běženci museli většinou do 
uprchlických táborů, kde se 
bydlelo ve špatně vytápěných 
barácích, jídlo bylo špatné, a 
zvláště se tam muselo neko-
nečně dlouho čekat na vstupní 
vízum do některé jiné země 
nebo na německé pracovní 
povolení. Já měl to štěstí, že 
jsem měl ještě z doby studia 
v Londýně britské povolení k 
pobytu, a tak jsem se dostal 
zase do Londýna. Tam existo-
val Ústav Dr. Edvarda Beneše, 
který vedl kancléř Smutný.Ten  
poskytoval českým běžencům 
počáteční malou podporu.
Pokud si vzpomínám, dostával 
jsem 5 anglických liber týdně, 
z čehož téměř polovina praskla 
na maličký podnájem. Utkvělo 
mi v paměti, jak mi škvírou v 
okně viditelně proudila na-
žloutlá štiplavá mlha, od které 
Londýn tehdy ještě nebyl očiš-
těn. Pokojík se dal vytápět jen 
malými plynovými kamínky s 
automatem na mince. Někdy 
jsem se musel rozhodovat, 
zda si za několik šilingů zato-
pím, nebo zda si koupím lepší 
večeři, obojí zároveň jsem si 
nemohl dovolit. Později jsem 
si přivydělával přednáškami o 
ekonomii ve večerních kursech 
britských odborů, pak jsem si 
maličko polepšil ekonomický-
mi příspěvky pro pořady BBC, 

pak ještě o něco víc příspěvky 
pro Svobodnou Evropu. Hlavně 
jsem však psal knihu o ústřed-
ně plánovaném hospodářství v 
Československu. Rukopis jsem 
zaslal vydavatelství oxfordské 
univerzity. To žádalo, abych 
rukopis zkrátil, a tak jsem jej 
zaslal stanfordské univerzitě 
v Kalifornii, která je proslulá 
svou lékařskou fakultou, má 
však také dost rozsáhlou fakultu 
ekonomie. Za dva týdny jsem 
dostal ze Stanfordu telegram: 
Rukopis přijat k publikaci, 
na kterou adresu máme zaslat 
autorskou smlouvu. Byl jsem 
ohromen americkou rychlostí 
a rozhodností. Spojené státy 
tehdy měly poměrně značnou 
imigrační kvótu pro Čechoslo-
váky, a já toho využil, získal 
americké imigrační vízum a 
přestěhoval se do Ameriky. 
Jako téměř všichni imigranti 
jsem jednu sobotu na jaře 
1960 přistál v New Yorku – jen 
s málo dolary v kapse a musel 
rychle hledat zaměstnání. A již 
v pondělí jsem byl zaměstnán 
v cestovní kanceláři American 
Express za na americké poměry 
dost mizerný plat. Pak jsem je-
den semestr učil francouzštinu 
a němčinu na malé koleji ve 
státě Idaho, uprostřed savany 
na americkém západě. Když 
má kniha Central Planning in 
Czechoslovakia pod mým při-
jatým literárním jménem Jan 
Michal přišla na trh na jaře 
1961, měla dobré recenze. Jen 
jedna byla krajně nepříznivá. 
Pocházela od amerického 
ekonoma, jehož jméno jsem 
zapomněl, ale vzpomínám 
si, že emigroval opačným 
směrem než já, v Praze se stal 
členem Akademie věd a získal 
komunistickou cenu Palacké-
ho. O mně napsal, že patřím 
k těm ekonomům, jejichž ná-
rodním sportem je předělávat 
statistiky socialistických zemí 
a jízlivě psal o mém výpočtu 
indexu maloobchodních cen a 
životních nákladů. Takový in-
dex uveřejňují všechny západní 
statistické úřady, ale čs. Statis-
tický úřad ji neuveřejňoval.

(pokračování)
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Z Nové Paky do Herlíkovic vyjedou 
opět tuto zimu SKIBUSY
(Nová Paka, 13. října 2006) Jako v minulých letech, tak i 
letos přichází společnost Snowhill s nabídkou pro vyznavače 
sjezdového lyžování. Skibusy začnou jezdit za podpory města 
Nová Paka pravidelně od poloviny prosince letošního roku 
a budou vozit zájemce z města a blízkého okolí do Skiareálu 
Herlíkovice. 
Skibus nabízí rychlou a pohodlnou dopravu přímo do srdce 
areálu nedaleko sjezdovek a tato doprava je zcela zdarma. 
Usnadní vám cestování tam i zpět, parkování a ještě se nemu-
síte bát o své vlastní vozidlo. Cesta skibusem vyžaduje pouze 
předchozí rezervaci na speciální telefonní lince. Bližší infor-
mace o skibusech, Skiareálu Herlíkovice a další zajímavosti 
získáte na stránkách www.herlikovice.cz nebo na uvedeném 
telefonním čísle 737 222 456.
Skiareál Herlíkovice se pečlivě připravuje na nadcházející 
zimní sezónu. Můžete se těšit na novou čtyřsedačkovou 
lanovou dráhu, kvalitní občerstvení, půjčovnu lyží se zcela 
novým vybavením od firem Blizzard a Westige, lyžařskou 
školu a další služby. 
Během sezóny je areál Herlíkovicce v provozu denně od 8:
30 do 16 hodin a pro večerní lyžování od 18:00 do 21: 00 
hodin.
Již teď se všichni těšíme, až bude sněžit.

15. 6. 1981

Absolventka Gymnázia 
v Nové Pace, Pražské 
fotografické školy, 
bakalářského studia na 
Slezské univerzitě v Opavě 
obor Tvůrčí fotografie, 
nyní pokračuje ve studiu na 
Slezské Univerzitě,
specializace na portrét a 
modní fotografii.
Uveřejnění fotografií 
v médiích: PHOTO(FR), 
Instinkt, MF Dnes, 
Ateliér, Bravo.
Výstavy: Varšava, Praha, 
Opava.

BcA.Lucie Čermáková
 fotografka

Nyní probíhá 
výstava v Nové 
Pace 
v Galerii Aurum
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Potravina roku 2006 Královéhra-
deckého kraje z Nové Paky
Ve snaze podpořit domácí výrobce a posílit jejich postavení na 
trhu vyhlásil KÚ Královéhradeckého kraje soutěž “ Potravina a 
potravinář roku 2006 Královéhradeckého kraje.”  Přední produ-
centi potravin a potravinářských výrobků z celého Královéhra-
deckého kraje soutěžili v celkem šesti kategoriích o prvenství a 
zmíněný titul. Pro Střední školu gastronomie a služeb Nová Paka 
je více než potěšitelné, že v silně obsazené kategorii “ Lahůdky a 
cukrářské výrobky” získaly absolutní prvenství vybrané produk-
ty cukrářských dílen SŠGS Nová Paka. Konkrétně se jednalo o 
zákusky Penguin, Pařížský exot a Jablečné řezy. 
“Snahou kraje bylo pomocí masívní kampaně a spotřebitelské sou-
těže zviditelnit naše krajské producenty potravin, kteří zatím pře-
žili ohromný konkurenční tlak. A to se podle ohlasů na 1. ročník 
povedlo,” hodnotila letošní průběh soutěže předsedkyně výboru 
pro zemědělství Královéhradeckého kraje Petra Škopová.
Jsme rádi, že novopacká Střední škola gastronomie a služeb v silné 
konkurenci obstála, prokázala vysokou kvalitu svých výrobků a 
ukázala, že i Nová Paka se na úseku potravinářské produkce má 
čím chlubit.        P.J.

Dne 23. 11. 2006 pořádá SŠGS 
Nová Paka další ze svých tra-
dičních návštěvních dnů, ve 
kterém nabídne především zá-
jemcům o studium na škole a 
jejich rodičům možnost nahléd-
nout do celého zákulisí školy i 
dílen odborného výcviku. 
Pracovníci SŠGS budou všem 
návštěvníkům po celý den 
poskytovat podrobné infor-
mace o možnostech studia, 
jednotlivých oborech vzdě-
lání, ale třeba i možnostech 
dalšího prohlubování vzdělání 
i možnostech uplatnění na trhu 
práce.
Poprvé se detailně představí i 

na škole nově zaváděný obor 
vzdělání s maturitní zkouškou 
Hotelnictví a turismus – obor 
nesmírně atraktivní a na trhu 
práce žádaný.
Po celý den budou ve škole 
organizovány módní přehlíd-
ky, bez kterých si už návštěvu 
školy nelze ani představit (i 
tentokrát si děvčata oboru 
krejčí připravila hned dvě růz-
né módní přehlídky), chybět 
nebudou tradiční ochutnávky 
výrobků zdejších kuchařů, 
cukrářů i pekařů. 
V rámci celé akce se budou 
moci zájemci seznámit detail-
ně i s provozem všech dílen 

Den otevřených dveří na Střední škole gastronomie a služeb Nová Paka
odborného výcviku – přímo 
v budově školy to jsou dílny 
oborů kuchař-číšník a krejčí, v 
samostatné budově u stadionu 
se pak v moderním provozu 
připravují žáci oborů pekař a 
cukrář a za truhláři je zapotřebí 
se vypravit podle místa bydliště 
buď do Lázní Bělohradu nebo 
do Vrchlabí.
Pro školní rok 2006/2007 byly 
naplněny téměř všechny oteví-
rané obory, menší část zájemců 
o obor kuchař – číšník dokonce 
nemohla být ke studiu přijata. 
Svědčí to o trvalém zájmu, 
kterému se na škole otevírané 
obory těší. 

Pro všechny, kteří mají zájem o 
zajímavou a perspektivní práci 
v oblasti gastronomie a služeb, 
se tedy nabízí možnost detailní-
ho “ nahlédnutí pod pokličku” 
nejen uvažovanému oboru, ale 
celé SŠGS Nová Paka. Proto 
neváhejte a 23.11. t.r. navštivte 
Den otevřených dveří. A kdy-
by Vám tento termín nevyšel, 
máte možnost i 10. ledna 2007 
nebo kdykoli jindy po předcho-
zí dohodě.
I letos plně platí: “ Lépe jednou 
vidět, než stokrát slyšet!”

P. J.

Adaptační kurzy 1. ročníků Gymnázia a 
Střední odborné školy pedagogické
I v letošním školním roce absolvovaly všechny tři 1. ročníky naší 
školy adaptační kurzy na Homoli u Jičína.
Adaptační soustředění je několikadenní výjezdový kurz pro 
nově vzniklé třídy, jehož cílem je studenty ještě před zahájením 
intenzivní výuky seznámit, stmelit a navodit snahu budovat 
dobré mezilidské vztahy, a to prostřednictvím prožitkových 
metod.Letošní kurzy proběhly v rekreačním středisku Homole 
u Jičína, uzavřeném objektu s možností využít klubovnu, hřiště 
a venkovní prostory pro práci, ale i k relaxaci. Kurz absolvovala 
každá třída zvlášť pod vedením výchovné poradkyně, metodičky 
prevence sociálně patologických jevů a třídního učitele. I letos 
byla část pobytu hrazena z grantu Královéhradeckého kraje, který 
je koncipován jako preventivní program.V letošním roce jsme si 
kladli za cíl nejenom to, aby se studenti seznámili, ale také aby v 
nově navázaných vztazích, které často nejsou povrchní, hledali 
zázemí ve chvíli, kdy by se mohli dostat do zátěžových situací. 
Ať už to jsou vztahy mezi studenty samotnými, tak především 
mezi studenty a třídním učitelem, metodičkou i výchovnou po-
radkyní, dále i s ředitelem školy a vyučujícími, kteří jsou jedné 
společné aktivitě přítomni. Snažili jsme se studentům ukázat pro-
střednictvím nevšedních a silných emocionálních zážitků, jak je 
možné trávit volný čas, zároveň jsme se snažili napomoci rozvoji 
osobnosti studentů – přispět k sebepoznání, upevnit jejich volní a 
charakterové vlastnosti, učit je vhodným způsobem zvládat zátěž 
a objevovat vlastní silné, ale i slabé stránky. 

A jaké poznatky si odnesli studenti?
Prima:
- Dvoudenní výlet mi pomohl poznat všechny mé spolužáky. 

Dozvěděl jsem se o nich spoustu věcí. Výlet se mi opravdu 
líbil. Myslím si že jsem se s většinou mých spolužáků dobře 
seznámil. Líbily se mi hry, které paní profesorky vymysle-
ly. Také se mi líbily paní profesorky, které s námi byly na 
tomhle výletě. Obě byly milé, hodné. Je škoda, že jsme tam 
byli jenom dva dny. Užili jsme si spoustu legrace.

- Díky seznamovacímu kurzu jsem našla hodně nových ka-
marádek a kamarádů. Mohla jsem je poznat takové, jací 
opravdu jsou. Ve škole se většinou moc nepozná, jestli jsou 
vtipní, veselí, laskaví nebo nudní, smutní či chamtiví.Kurz mi 
umožnil poznat své nové spolužáky takové, jací opravdu jsou!
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- Taky jsem se naučila i pár dobrých her a strašně moc se mi 
tam líbilo!

- U pár lidí jsem poznal, v čem vynikají.
- Dokonce jsem získal i větší chuť do života na gymnáziu.

1.A
- Víc jsem poznala své spolužáky a i samu sebe, vím komu 

mohu opravdu věřit a že se to dá poznat i díky hře.
- Slyšela jsem názor, jaká jsem, a doufám, že si to budu udr-

žovat.
- Spoustu lidí si o mě myslí stejnou věc, protože soudí z prvních 

dojmů. Zjistila jsem, jaký je rozdíl mezi fobií a strachem.
- Že nemůžu dát na první dojem.

1. G
- A nikdy nikoho nepodceňovat! To už vím delší dobu, ale teď 

jsem si to jen potvrdil.
- Každý člověk si musí své místo v kolektivu vydobýt (pokud 

chce). Nikdo jiný to za něj neudělá.
- Přijeli profesoři a ředitel za námi.
- Pan třídní profesor se zapojoval s námi do různých progra-

mů.
- Snažila jsem se, abych byla vždy upřímná. Největší přínos 

byl ten, že jsem se naučila bavit a seznámit se s neznámými 
lidmi, což byl u mě v dřívější době menší problém.

- Líbilo se mi opravdu to, že jsem se na kurzu bavila s lidmi, 
se kterými bych za normálních podmínkách ve škole nedala 
do řeči, a tak jsem se seznámila a poznala se všemi. Také 
bylo dobře vymyšlené ve hrách, že nás náhoda dala do páru 
s člověkem, se kterým by se člověk nebavil, ale takhle se 
poznal i s dalšími a to bylo skvělé!

- Instruktorům bych chtěla především opravdu poděkovat. 
Pomohli nám všem přiblížit se navzájem. A to doslova vzali 
takzvaně laso a kolem všech dohromady nás utáhli. Všichni 
jsme díky nim blízcí a hlavně díky jejich programu a hrám.

- Na ZŠ jsme měli, jako sportovní třída, báječný kolektiv a 
pochybovala jsem, že nějaký takový bych ještě mohla potkat. 
Nevěřila jsem, že 26, pro mě většinou nových lidí, se mohou 
stát tak perfektními kamarády.

- Pro mě bylo asi nejdůležitější to sebepoznání.
- Dokázat mluvit s lidmi, se kterými se ještě moc neznám. Své 

pocity různě vyjadřovat.
- Že každý člověk má strašně moc kladů a jen trochu záporů. 

Ale kdybychom jsme se pořád dívali a vyhledávali jenom 
ty zápory - stali by se z nás pesimisti! A to přeci nechceme. 
Lidi si dokážou moc pomáhat, a když někdo nevidí nebo 
neslyší, ten druhý ho dokáže navést… a člověk mu při tom 
důvěřuje….Já znám jen nepatrné množství lidí na celém světě. 
Teď už jich znám o 26 víc. A všichni jsou dobří! To je ale 
dobrých lidí na světe. Kdybych je znala všechny, tak jsem ten 
nejšťastnější člověk na Zemi. Prostě je bezva poznávat nové 
suprové lidičky, protože poznávání není nikdy dost!..........

Zpracovala Jana Vašková a Šárka Horáková

Schválením zákona o před-
školním, základním, středním 
a vyšším odborném a jiném 
vzdělání  a Rámcového vzdělá-
vacího programu pro základní 
vzdělávání jsme postaveni 
před úkol vytvořit si svůj 
vlastní vzdělávací program. 
Poprvé v historii našeho škol-
ství máme možnost podílet se 
na celkové podobě závazného 
vzdělávacího dokumentu, bez 
dalšího schvalování vytvoříme 
na základě vlastních představ 
a zkušeností pro potřeby kon-
krétních žáků ucelený vzdělá-
vací program.
V současné době na naší škole 
krok po kroku připravujeme 
vše, co by nám mohlo pomoci 
vytvořit program zajímavý, 
originální - náš.
Jednou z mnoha cest, jak ta-
kový program vytvořit, je pro-
jektové vyučování. A to jsme si 
26.9.2006 u příležitosti Evrop-
ského dne jazyků vyzkoušeli. 
Akci zorganizovali profesoři 
anglického jazyka a úkolu se 
zhostili skutečně výborně.Za-
pojila se celá škola, vyučování 
probíhalo formou besed a dílen. 
Do školy byli pozváni bývalí 
studenti , kteří cestují, a spolu 
se současnými  studenty a pro-
fesory předávali své zkušenosti 
ze studijních i prázdninových 
poznávacích pobytů. Zavedli 
nás do Ameriky, Anglie, Viet-
namu, Norska, Finska, Irska, 
Belgie, Německa, Ruska i Sý-
rie, seznámili jsme se s brněn-
ským‚ „hantecem.‘‘ Vařilo se 
podle cizích receptů a zpívalo 
se v cizích jazycích. A co na to 
studenti?

Úryvky ze slohové práce Jak 
jsem prožil/a Den jazyků ve 
škole (třída kvarta)
“Den jazyků na naši škole se 
mi velmi líbil. Rozhodně by 
se takové akce měly pořádat 
častěji. Na seminářích jsme se 
dozvěděli spoustu zajímavých 
věcí a v dílnách jsme si buď 
něco vyrobili, nebo se také 
něco dozvěděli. Já jsem na-
vštívila seminář o Americe, o 
Belgii a různé dílny.”
“Šly jsme do Japonské dílny, 
která byla v učebně výtvarné 
výchovy. Tady jsme měly 
nakreslit obrázek tečkovanou 
technikou. Já jsem kreslila 
sluníčko, protože jsem měla 

dobrou  náladu. Poté jsme 
v téže místnosti vytvořily 
přívěsek na klíče s nápisem. 
Jenomže to nás už čas tlačil a 
my jsme pospíchaly na besedu 
o Americe, Tu měl na starosti 
profesor Suk. Beseda byla 
připravena formou interview 
s jednou studentkou, která se 
právě vrátila z Ameriky...”
“Já jsem se ještě podívala na 
seminář o Japonsku, kde nás 
studentka naší školy Yumiko 
naučila skládat jeřába. Také 
nám ukázala fotky z její ná-
vštěvy Japonska.”
“Většina kluků šla na vyprávě-
ní pana ředitele o US v ledním 
hokeji v Helsinkách. Povídání 
a fotky pana ředitele byly vel-
mi zajímavé. Dozvěděl jsem se 
mnoho věcí. Např. mě velice 
překvapilo, že ve Finsku se 
vůbec nekrade. Dodržují se 
předpisy a lidé jsou velmi 
slušní. Naši hokejisté skončili 
na 4. místě.”
“Nám zbývalo ještě dost času, 
šly jsme na besedu “Život 
v Belgii”, kterou vedla bel-
gická studentka studující na 
zdejším gymnáziu.”
“Navštívila jsem paní profe-
sorku Kerhartovou a dozvědě-
la jsem se něco o svém jménu. 
Nakreslila a vystříhala jsem si 
přívěsek na klíče, zahrála si pár 
her v dílně připravené studen-
ty tercie a navštívila výstavu o 
Číně.”
“Pak následovala výtvarná 
dílna, beseda “Brněnský 
hantec” s naším třídním pro-
fesorem panem Dočekalem, a 
nakonec beseda o Irsku, která 
mě opravdu bavila. Dozvě-
děla jsem se spoustu nových 
informací a zhlédla i nějaké 
fotografie.Podle mého to bylo 
opravdu příjemně strávené do-
poledne plné nových informací 
a zkušeností.”
“Jen mě mrzelo, že tu nebyla 
nějaká přednáška ve francouz-
štině nebo španělštině. Škoda... 
třeba příště.”

Zpracovaly 
 Šárka Horáková 

a Ellina Horalíková

Evropský den jazyků 26.9.2006 na Gymnáziu 
a SOŠPg - den projektového vyučování 



25

abychom se ve dnech 4.10.- 
7.10.06 zúčastnili výtvarného 
plenéru pod vedením Katky 
Krausové, neváhali jsme ani 
minutu. Do Litoměřic jsme 
měli namířeno již podruhé, 
protože minulý rok jsme se 
krásami tohoto města nestačili 
nabažit.
Poté, co jsme se ubytovali v  
místní sokolovně, následovalo 
volno. To jsme využili k  
prohlídce náměstí a následné 
tvorbě. Nalézt tu pravou 
inspiraci nám pomáhal známý 
hudebník Miloš Bernkopf, 
který se svou harmonikou 
rozezněl celé náměstí. Večeři 
jsme si první večer museli 
ulovit sami. Karolína se ale 
nenechala zaskočit a vytáhla 
z  tašky toustovač. Po vydatné 
večeři jsme ještě chvíli tvořili 
a pak jeden po druhém usnuli.
Ve čtvrtek jsme se vypravili 
do Doksan, které se mohou 
pochlubit kdysi velice 
bohatým premonstrátským 
klášterem. 
Za branami této 
jedné z  našich 
nejcennějších 
památek se skrývá 
řada architektonic-
kých skvostů, 
románskou 
kryptou počínaje 
a novodobými 
zemědělskými ruinami konče. 
Zde byla na vychování 
mimo jiné i proslulá Anežka 
Česká. Prohlídka započala 

nám velkým svazkem klíčů 
otevřel mnich Anselm Kriz. 
Ten kvůli naší návštěvě 
přijel až z  Prahy. Krypta je 
jednou z  nejzachovalejších 
románských prostor v  naší 
zemi. Pravá funkce tohoto 
tajemného místa není 
doposud přesně známa. 
Následovala návštěva 
barokního kostela, kde nás 
kromě bohaté štukové a 
obrazové výzdoby překvapily 
dvě rakve s  figurinami, ve 
kterých byly uchovány lidské 
ostatky zdobené šperky. 
Tajemná atmosféra sklepních 
prostor kláštera některé z  nás 
inspirovala k  velkolepým 
dílům, za které by se nemusel 
stydět ani profesionál.
Po prohlídce jsme se vydali 
na průzkum vesnice. 
Objevili jsme příjemné 
zákoutí u řeky Ohře, které 
vybízelo k  odpočinku a 

Výtvarný plenér Gymnázia a SOŠPg – Litoměřice 2006
segedin bohužel neměl tolik 
příznivců.
Večer jsme využili 
k  relaxaci, zájemce 
K.Krausová obohatila o 
nové vědomosti ze zákonů 
perspektivy.
Celý plenér utekl jako voda a 
než jsme se  nadáli, stáli jsme 
na vrcholu kopce Radobýl a 
pomalu se loučili
s  krásnou krajinou 
K.H.Máchy- Litoměřickem. 
Sobotní dopoledne pod 
hradbami středověkého 
Nymburka se nám 
celé rozplynulo mezi 
vzpomínkami na ty tři 
nádherné dny plné odpočinku 
a výtvarného tvoření.
Snad alespoň naše obrazy, 
které budou vystaveny před 
učebnou VV, vám dokáží 
tuto nepopsatelnou atmosféru 
přiblížit.

                                                
 Pavlína Bryknarová, Martina 
Sudková, Karolína Lukešová

výtvarnému rozjímání.
K  večeři jsme měli stejně 
jako minulý rok špagety- 

Novopačtí školáci 
na Černohorském 
expresu
Dne 20. září se vypravili žáci 
4. tříd ZŠ Husitská v Nové 
Pace za poznáváním historie 
Krkonoš do Vrchlabského 
muzea.
Poutavá expozice, kterou 
zhlédli, jim ukázala vznik a 
původ našich hor, seznámila 
je s novými pojmy /endemit, 
krkonošské zahrádky../
,zajímavými rostlinami a 
zvířaty, horskými prameny a 
vznikem řek, osídlováním hor 
a turistikou dnešní doby. Vý-
klad byl doplněn barevnými, 
svítícími panely a promítá-
ním, které oživilo a upoutalo 
dětskou pozornost.
Poté jsme se autobusem pře-
místili do Jánských Lázní, 
odkud jsme novou lanovou 
dráhou – Černohorským 
expresem – vyjeli do výš-
ky 1260m na Černou horu, 
abychom poznali i rozmary 
horského počasí. Ze sluníčka 
v Jánských Lázních jsme se 
ocitli v husté, bílé mlze a 
větru hor, které nám bohužel 
neumožnily pozorovat okolí 
Černé hory. Prošli jsme se k 
televiznímu vysílači a už se 
těšili na “teplíčko” dole.
Zážitek z lanovky byl pro děti 
odměnou i velkým dobrodruž-
stvím a všichni se těšíme na 
další cesty za poznáním.
Mgr. Milena Bezstarostová 

- tř. učitelka

Novopacká ISŠ opět otevře dveře pro rodiče 
a jejich deváťáky
Ve snaze o co nejlepší informace o možnostech studia zve Inte-
grovaná střední škola rodiče a jejich děti vycházející v červnu z 
devátých tříd na „Den otevřených dveří“, který pořádá v pondělí 
dne 20. listopadu 2006 od 8.00 do 16.00 hod. ve všech objektech 
školy. Pro informaci jsou dále uvedeny obory, které mohou příští 
středoškoláci na této škole studovat:
Studijní obory zakončené maturitní zkouškou 
26-41-M/002 Elektrotechnika, zaměření infor. systémy
26-41-M/002 Elektrotechnika, zaměření stroje a přístroje
26-43-L/001 Mechanik elektronik, zaměření automatizace
26-43-L/001 Mechanik elektronik, zaměření počítačové 
systémy
Tříleté učební obory:
23-52-H/001 Nástrojař
26-51-H/001 Elektrikář pro slaboproud
26-51-H/001 Elektrikář pro silnoproud
Dálkové nástavbové studium:
26-41-L/501 Elektrotechnika

23-43-L/506 Provozní technika
Mimo kmenové učebny mohou se návštěvníci školy v rámci ote-
vřených dveří prohlédnout i speciální jazykové učebny, učebny 
výpočetní techniky, laboratoře a dílny odborné výchovy ve všech 
třech budovách integrované školy – na náměstí, nad gymnáziem 
a téměř na konci Kumburské ulice. Studenti, kteří absolvují 
uvedené obory, se nemusí obávat o své uplatnění v zaměstnání, 
protože mezi podniky je o absolventy těchto oborů značný zájem. 
V současné době je velká poptávka z řad podniků po nástrojařích. 
Vzhledem k poptávce na trhu práce se stává, že budoucí nástrojaři 
mívají během posledního školního roku již i předběžně zajištěné 
zaměstnání u některých podnikatelských subjektů. 
Bližší informace naleznou rodiče i jejich děti na www.issnp.cz. 
Pro dotaz můžete použít telefon tel.: 493 723 727 nebo e-mail: 
issnp@issnp.cz. Jak nám sdělil nový ředitel ISŠ Mgr. Zbyněk 
Hruška, konkrétní informace přímo ve škole umožní správné roz-
hodnutí budoucích studentů. Pro ty, kteří se nemohou v uvedený 
termín do školy podívat, otevírá škola druhé dveře v pondělí 8. 
ledna 2007 opět od 8.00 do 16.00 hod. 

Míla Pour
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Z NOVOPACKÉHO SPORTUZ NOVOPACKÉHO SPORTU

Není vůbec jednoduché zajistit kvalitní hrací plochu pro fotbal 
za snesitelných finančních podmínek vlastníka hřiště (stadionu). 
Po úspěšně organizovaném okresním kole přeboru středních škol 
v kopané Střední školou gastronomie a služeb Nová Paka (dříve 
SOU) vzala na sebe tato škola i další nelehký úkol – uspořádání 
krajského finále. Po velmi dobrých zkušenostech z minulých let i 
letošního okresního finále našla pochopení u TJ Sokol Stará Paka 
(předseda Mgr. Milan Pospíšil – ředitel školy, prezident fotbalo-
vého oddílu Oldřich Vrabec). ,,Na papíře” bylo vše připravené 
(hl. pořadatel Mgr. F. Vitoch) a zdálo se, že pokud obstojí hráči 
a rozhodčí, půjde vše hladce. 
Ale! Do všeho nečekaně výrazně promluvilo počasí. Krásné babí 
léto vystřídal nečekaně noční vydatný déšť. Zamračená tvář správ-
ce hřiště p. Petra Rychtery při prvním ranním setkání nevěštila 
nic dobrého. Pohled na hrací plochu a procházka po ní ukázaly, 
že vše je na hraně, možná za ní. Několik telefonních rozhovorů, 
po nichž následoval příjezd prezidenta fotbalového oddílu p. O. 
Vrabce, znovu argumenty pro a proti, prohlídka terénu – nakonec 
jeho velkorysé rozhodnutí: ,,Hrajte!” Balvan spadl ze srdce nejen 
mně, ale i předsedovi okresní a krajské rady AŠSK Mgr. Josefu 
Čurdovi. Touto cestou ještě jednou dík 
Na těžký terén za drobného mrholení nastoupili nejprve domácí 
SŠGS Nová Paka a vítěz okresu Jičín SPŠ Jičín. Hra byla pře-
kvapivě vyrovnaná. Chlapci z pořádající školy proměnili své dvě 
šance, favorit z Jičína již jen snížil. Výsledek 2:1!
SPŠ Hradec měla ve svém kolektivu i divizní hráče, a tak byla 
jasným favoritem nejen v druhém utkání s OA Kostelec n. Orlicí, 
ale i předpokládaným vítězem turnaje. Vítězství 2:0 odpovídalo 
poměru sil na hřišti.
SŠGS Nová Paka hrála ve třetím zápase turnaje s SPŠ Hradec 
Králové. Po chybě ve středu obrany brzy obdržela branku. Soupeř 
pak své vítězství v nejtěsnějším poměru (1:0) uhájil.

Utkání SPŠ Jičín a OA Kostelec n. O. mělo vyrovnaný průběh a 
skončilo bezbrankovou remízou.
Ve svém posledním utkání nastoupili chlapci ze SŠGS Nová Paka 
proti OA Kostelec n. O.. Dobře bránili a v útočné činnosti byli 
efektivnější. Vítězství 2:0 jim již v této době zajišťovalo 2. místo, 
které před turnajem patřilo do říše snů!
Původně ,,předpokládané finále” mezi SPŠ Hradec a SPŠ Jičín 
se hrálo pod dojmem jistoty postupu SPŠ Hradec Králové do 
kvalifikace pro republikové finále. Favorité z krajského města 
vedli 2:0, ale tentokrát více bojovní hráči SPŠ Jičín dokázali 
vyrovnat (výsledek 2:2).
Za zmínku stojí i ta skutečnost, že se hrálo bez zástupců z okresů 
Trutnov a Náchod, kde okresní kolo neuspořádali.
Velký dík patří tentokrát bez nadsázky všem. Pořádající škole, 
prezidentu fotbalového oddílu p. O. Vrabcovi, obsluze ve stánku 
p. Petru Rychterovi, přesným rozhodčím – p. Pavlu Palmovi, Ja-
romíru Köttovi, Pavlu Valentovi, uznalým vedoucím mužstev (Z. 
Burkert – Jičín, M. Sejkora – Kostelec n. O. M. Sedláček – Hradec 
Králové) i dobře připraveným ohleduplným a ukázněným hráčům 
(vše se odehrálo bez zranění).
Ke spokojeným Mgr. M. Pospíšilovi, Mgr. J. Čurdovi, Mgr. F. 
Vitochovi, kteří svoje příjemné pocity vyjádřili i hráčům, patřil 
tentokrát i jinak slovy chvály příliš neplýtvající zástupce ředite-
le SŠGS p. Mgr. Petr Jaroš. Zvláště umístění ,,jeho školy” mu 
udělalo radost a posílilo myšlenku, že ,,žáci naší školy mohou 
soupeřit se všemi”.
Skutečně - dobrá věc se podařila díky mnoha ochotným lidem.
Konečné výsledky:
1. SPŠ Hradec Králové 7 5:2
2. SŠGS Nová Paka 6 4:2
3. SPŠ Jičín   2 3:4
4. OA Kostelec n. O. 1 0:4
   Mgr. František Vitoch

Krajské f inále středních škol  ve fotbale

Bláznivé cross country 2006
Ačkoliv počasí nám – pořadatelům z Velocipéd klubu Nová Paka 
– letos tolik nepřálo, odstartovalo ve 2. ročníku MTB závodu 
Bláznivé cross country 2006 celkem 82 juniorů, mužů a žen a 12 
žáků a žákyň ve věku 7 až 13 let.
Vzhledem k deštivému počasí byla trať značně namoklá a v tech-
nických úsecích i nebezpečná. Zejména pod Kumburkem jsme 
zaznamenali několik pádů, ale nikomu se nic vážného nestalo. 
Kámen ze srdce nám, organizátorům, spadl, když závodníci bez 
újmy na zdraví projeli technicky nejnáročnějším úsekem – sjez-
dem z Kozlova a všichni v pořádku dorazili do cíle.
Celkovým vítězem 34 km trasy se stal novopacký junior Radek 
Ostrčil (1990) jedoucí v dresu CYKLO-SKI J. Žitník (čas 1:35:
47). Tento výsledek je přibližně o 6 minut lepší než čas loňské-
ho vítěze Pavla Živného (1988), který letos dojel celkově na 6. 
místě.
Na 51 km trase zvítězil Jan Kopka (1963) z Wide Bike Liberec, 
rokem narození spadající již do kategorie Muži II (od 36 let). 
Nenápadný Jan Kopka, kterého jsme málem nepustili na start 
(přihlásil se 30 minut po uzavření prezentace), se zúčastňuje i 
takových akcí, jako je Crocodile Trophy v Austrálii nebo Great 
Divide Race – přejezd severoamerického kontinentu. Jsme velmi 
potěšeni, že tento biker – extremista se přijel podívat i k nám do 
Paky a velice nás mrzí, že jsme ho včas nepoznali a více neo-
slovili. Jan Kopka dojel do cíle dlouhé trasy s nejlepším časem 
tohoto ročníku 2:25:46.  

(pokračování na další straně)

Na mistrovství Evropy v duat-
lonu juniorů, které se konalo v 
italském Rimini, skončil novo-
packý duatlonista reprezentují 
Česko, Petr Soukup, na pěta-
dvacátém místě jako nejlepší z 
České republiky. V družstvech 
skončilo Česko ve složení Petr 
Soukup (25. - :58:33), Ondra 
Jeníček (28,. – 59:02) a Lu-
káš Tomášek (37.- 1:02:51) 
na sedmém místě. Duatlon 
sestával z běhu na 5 km, dva-
cetikilometrové jízdy na kole a 
závěrečného běhu na dva a půl 
kilometru. K průběhu duatlonu 
Petr Soukup řekl: “ První běh 
jsme běželi ve dvou okruzích 
na rovinaté trati, což mně moc 
nesedí. Sice se mně běželo dob-
ře, ale bohužel to nestačilo ani 
na druhý balík. Na kole, které 
se jelo ve třech okruzích po 7,2 
km, jsem se pokusil několikrát 

uniknout, ale nikomu ze závod-
níků mé skupiny se nechtělo se 
mnou odjet, a skupina mě vždy 
dojela. Nakonec jsem se v běhu 
dopracoval do druhého balíku, 
ale ztráta na první skupinu byla 
veliká. “Petr měl bohužel ten-
tokráte slabou běžeckou formu. 
Má určitě navíc než na čas 17:
53. Zatímco na mistrovství 
světa byl z Evropanů na třetím 
místě a celkově osmý, tak nyní 
to v Itálii nepotvrdil”, řekl tre-
nér Petra Soukupa Ruda Cogan 
a ještě dodal: “Na závěr sezóny 
čeká ještě packého triatlonistu 
4. listopadu závod v maratonu, 
ale to již bude spíše vstup do 
tréninků na další sezónu, kde 
se budeme zaměřovat převážně 
na plavání.” 
  (po)

Na mistrovství Evropy v duatlonu 
Petr Soukup pětadvacátý
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Coganová a Bajer krajskými 
přeborníky ve víceboji
Na závěr letošní atletické sezóny uspořádal oddíl Jiskra Litomyšl 
společné atletické přebory Královéhradeckého a Pardubické-
ho kraje ve víceboji žen a juniorek. V ženách mezi plejádou 
pardubických atletek s převahou zvítězila novopacká sokolka 
Martina Coganová, když v průběhu sedmiboje byla nejlepší v 
krátkých překážkách a ve výšce. V dalších disciplinách mimo 
dálku obsadila 2. místo.

Výsledky žen: 1. Martina Coganová (Sokol Nová Paka) 4212, 
200 m: 2. místo - 27,06 (707), 100 m př.: 1. - 15,68 (754) 800 
m: 2.- 2:27,61 (723), výška: 1.- 156 (689), koule: 2. - 8,72 
(446), dálka : 3. - 467 (472), oštěp: 2. - 27,04 (421), 2. Kateřina 
Ulrichová (AC Pardubice) 3866, 3. Kateřina Kamenická (AC 
Pardubice) 3430.
Stejného úspěchu dosáhl v Hradci Králové na krajských přebo-
rech našeho kraje v pětiboji mladších žáků výrazný novopacký 
atletický talent Martin Bajer, který se stal krajským přeborníkem, 
když nechal za sebou svého největšího soupeře o 370 bodů. 
Výsledky pětiboje mladších žáků: 1. Martin Bajer ( Sokol Nová 
Paka) 2136, 60 m: 2. místo - 8,42 (444), 800 m: 1. - 2:32,55 
(465), 60 m př.: 1. - 9,98, (545), dálka: 3. - 436, (266), míček: 
1. - 62, 58 (416), 2. Ladislav Pošepný (SK Nové Město n.M.) 
1766, 3. Ondřej Nosek (SK Nové Město n.M.)1570.
    (po)

Stolní tenis
Raketový vstup do krajské soutěže stolních tenistů!
Stolní tenisté po velice úspěšné loňské sezoně, kdy postoupily 
2 týmy přímo a “déčko” technickým způsobem, byly vystaveny 
nepříjemné situaci. Díky uzavření tělocvičny 2. ZŠ z důvodů na-
rušení statiky objektu byly takřka vyhozeni “na dlažbu”! Naštěstí 
po dlouhém hledání vyšli tenistům vstříc na Gymnáziu a díky 
velice slušnému jednání s vedením školy si našli novou hernu. 
Touto cestou bychom jim chtěli poděkovat! Také bychom chtěli 
poděkovat tělovýchovné jednotě za příspěvek na nové stoly, když 
naše herna už má krajské parametry i vzhled. 
A-tým-doznal od loňské sezony dvě změny. Z Hořic přestoupil 
zkušený, krajskými soutěžemi ostřílený Lukáš Macák a roli ka-
pitána převzal novopacký odchovanec Vojta Kazda.
Áčko mělo na začátek velmi těžký los, když na první zápas ces-
tovali na sousedské velmi vyhecované derby do Staré Paky, ale 
před slušně zaplněnou tělocvičnou ukázali své postupové ambice 
a vítězství 10:1 bylo až drtivé. 
Body-M. Čeřovský 3,5 V. Kazda 2,5 I. Fejfar 2,5 M. Luňák 1,5. V 
ten samý den ještě zajížděli na další okresní derby do Železnice, 
ale to bylo ze strany domácích velmi odevzdané, a Nová Paka si 
opět připsala 3 body za vítězství 10:2. 
Body-M. Čeřovský 3,5 I. Fejfar 3,5 V. Kazda 1,5 M. Luňák 
1,5. Na další zápas jeli Novopačtí za týden do Lánova, který se 
netají svými postupovými ambicemi. Díky brilantnímu výkonu 
M. Čeřovského a dobré týmové práci byl výsledek pro mnohé 
překvapivý-10:5 ve prospěch Nové Paky!
Body-M. Čeřovský 4 L. Macák 2,5 I.Fejfar 2,5 V. Kazda 1!
Tabulka - krajská soutěž mužů

1. Bernartice A 2 1 2 45:42 10
2. Nová Paka A 3 0 0 30:8 9
3. Bernartice B 2 0 3 34:46 9
4. Chlumec B 2 1 0 29:18 8
5. Rtyně B 1 2 0 28:21 7
6. Lánov 2 0 1 25:19 7
7. Úpice B 1 2 0 28:24 7
8. Kopidlno 1 1 1 24:19 6
9. Stěžery 1 1 1 20:22 6

10. Železnice 0 1 2 16:29 4
11. Stará Paka B 0 1 2 14:29 4
12. Nový Bydžov 0 0 3 14:30 3

(tabulka je na začátku soutěže zkreslující, některé týmy mají 
předehráno)

A-tým zleva nahoře:Lukáš Macák, Martin Čeřovský, Igor Fej-
far a Vojta Kazda.

Loňští favorité 51 km okruhu – místní Tomáš Vagenknecht (1984, 
MTB Enika), Daniel Polman (1979, jezdící za CYKLO-SKI J. 
Žitník) a přespolní Jan Martin (1980) z TJ Valteřice se bohužel 
letošního ročníku nezúčastnili, takže už se nedozvíme, zda-li by 
Tomáš Vagenknecht dokázal i při letošních podmínkách na trati 
obhájit loňský vítězný čas 2:17:28,9.
Příjemným zpestřením byla i účast mladších a starších žáků a 
žákyň, jejichž závod REJOICE GEMINI BIKE MARATON byl 
premiérou jak pro nás – pořadatele, tak v některých případech i pro 
děti samotné. Během dětského závodu, doprovázeného vytrvalým 
deštěm, jsme byli svědky zajímavých soubojů, ale i nebezpečných 
okamžiků. Nájezd na obrubník pod skautským domem se ukázal 
jako nebezpečný a došlo zde k několika drobným kolizím. Na trase 
6 km se o 1. a 2. místo podělili Daniel Kult (1996, Cyklo klub 
Stratílek) a Petr Slavík (1993, Prapták team). Čas vítězů byl 16:
56. Prapták team měl svého favorita i na 3 km trase určené pro 
mladší žáky a žákyně. Zde obsadil 1. místo časem 9:29 Lukáš 
Slavík (1997). Celkové výsledky naleznete na www.velociped-
-klub.web.wo.cz. Ceny vítězům, novopacké acháty, předal již 
tradičně starosta města Nová Paka Mgr. Josef Cogan. 
Všem vítězům gratulujeme, dále děkujeme zúčastněným za to, že 
přišli, a pořadatelům a sponzorům akce za pomoc při organizaci 
celého závodu.
Těšíme se na další setkání s vámi v sobotu 27. ledna 2007, kdy 
pořádáme závod Bláznivé-Ice-Snow-Extreme-Country, jehož 
vítěz bude korunován na Zimního krále.
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BASKETBALBASKETBAL

Prohra a vítězství 
sokolů
Jako velmi silný celek dis-
ponující několika vysokými 
basketbalisty se předvedla 
minulou sobotu na packé palu-
bovce trutnovská Lokomotiva. 
Ale porazit se dala. Novopačtí 
sokolové hráli velice ustraše-
ně, moc toho nevymysleli a 
pohledných akcí zakončených 
košem předvedli velice málo. 
Úplně v jiném světle než v 
sobotu se představili pačtí 
sokolové v nedělním utkání se 
Svitavami. Pokračovali tak ve 
výborném výkonu z úvodních 
dvou zápasů. V obou utkáních 
chyběl domácím služebně za-
neprázdněný hostující Ondra 
Šťastný. 
Sokol Nová Paka - Lokomoti-
va Trutnov 73:87 (17:29, 35:
44, 54:64)
Basketbalisté trutnovské Loko-
motivy, za podpory značného 
množství svých příznivců, kte-
ří byli určitě slyšet daleko víc 
něž pačtí fandové, vtrhli do hry  
způsobem odpovídajícím rych-
líkové lokomotivě. Sokolové se 
nedokázali při bránění vyrov-
nat s tvrdou hrou, zvláště při 
clonění útočících pivotů, kteří 
packé podkošové přehrávali. 
Přísnější měřítko snese jedině 
Honza Bajer, který se dokázal 
prosadit jak pod trutnovským 
košem, tak i trojkami, které 
nasázel tři. Bajer 26, 3x3, 7/7, 
4, Nádvorník 16, 2x3, 6/2, 3, 
Sedlák 14, 1x3, 2/1, 5, Hromád-
ko 8, 1x3, 4/2, 3, Vondráček 5, 
4/1, 3, Gottštein 4, 0, 2, Kraus 
0,0,3, Korbelář 0,0,0, Horáček, 
Link, Haratický.
Za hosty nejvíce Plašil 23, 
Malý 18. Trestné hody 23/14 
(60,8%) : 20/10 (50%), trojky 
7:7, fauly 23:22, pět osobních 
chyb 1 (40.Sedlák) : 1.

Sokol Nová Paka – TJ Svitavy 
92:68 (27:12, 58:35, 75:55)
Výborný úvod do utkání soko-
lů, kteří nastoupili ve složení 
– Nádvorník, Gottštein, Sed-
lák, Vondráček a Bajer. V 5. 
minutě již vedli 11:2 a v 9. již 
ukazatel signalizoval 23:8. Ve 

druhé čtvrtině přidali na konto 
rozdílu dalších osm bodů, a ne-
bylo co řešit. Hosté sice ve třetí 
desetiminutovce ještě zazlobili, 
když tuto část utkání vyhráli o 
tři body ( 20:17), ale to bylo 
z jejich strany vše. V poslední 
čtvrtině, kdy již seděl pro pět 
osobních chyb na lavičce Bajer, 
dal trenér Nádvorník příležitost 
celé lavičce, ale i ta si dokázala 
s bezzubým soupeřem poradit. 
Příležitost po operaci a rekon-
valescenci zde dostal i Pavel 
Korbelář.
V týmu domácích patřila úvodní 
čtvrtina Martinu Vondráčkovi, 
který zatížil konto hostí čtrnácti 
body (3 x 2, 2x03 a 2/2), další 
dvě čtvrtiny se k němu přidali 
zvláště Sedlák, Nádvorník, Ba-
jer, ale i Hromádko a Gottštein. 
V závěrečném hracím období si 
připsali body Kraus, Horáček a 
Link. Novopačtí sokolové pře-
vyšovali basketbalisty Svitav 
zvláště lepší střelbou a rych-
lými protiútoky, které táhnul v 
mnoha případech Jirka Nádvor-
ník. Čtyři domácí basketbalisté 
přes deset bodů a další dva s 
osmi naznačovalo tentokráte 
větší vyrovnanost týmu než v 
sobotním prohraném utkání s 
Trutnovem. Sympatická byla 
po skončení utkání omluva 
trenéra hostujícího týmu za 
špatný výkon svých hráčů, 
kteří byli tentokráte slabým 
soupeřem. 
Vondráček 20, 3x3, 4/3, 3, Sed-
lák 19, 1x3, 3/2, 2, Nádvorník 
15,4/3, 2, Bajer 12, 2x3, 2/2, 
5, Hromádko 8,0,7/6, 3, Kraus 
8,0,1, Horáček 4,4/2, 1, Link 3, 
2/1, 2, Gottštein 3, 2/1, 4, Kor-
belář 0,0,1, Haratický 0,0,1.
Trestné hody 28/20 (71,43) : 
31/19 ( 61,3%), trojky 6: 5, 
fauly 25 : 25, pět osobních 
chyb 1(28.Bajer) : 2.
Utkání řídili rozhodčí Šikner a 
Schaffner.

K příštímu utkání zajíždí pačtí 
basketbalisté 4. listopadu do 
Jičína (utkání bude pravděpo-
dobně předehráno již v pátek) a 
o den později do Liberce.
    
  (po)

Třetiligové basketbalové tabulce vévodí 
Východočeši
I po čtyřech kolech jsou na prvých třech místech třetiligové tabul-
ky basketbalisté z východních Čech. Pačtí sokolové sice museli 
přenechat po prohře s Trutnovem basketbalistům z Krkonoš prvé 
místo, ale po vysokém vítězství nad Svitavami stále drží druhou 
pozici. Třetí jsou basketbalisté z Jičína, kteří dokázali v sobotu 
porazit v Nymburku tamní béčko, ale v neděli naopak překva-
pivě prohráli v Poděbradech. Basketbalisté Dvora Králové vyšli 
tentokráte naprázdno a spolu s pardubickou Teslou, která doká-
zala vyhrát o víkendu doma jen s týmem Kbel a Pelhřimovem, 
uzavírají tabulku.
  1. Lokomotiva Trutnov 4 4 0 324:250 8
  2. Sokol Nová Paka 4 3 1 358:282 7
  3. BSK Jičín 4 3 1 328:268 7
  4. Sokol Motol 4 3 1 341:306 7
  5. TJ Svitavy 4  2 2 289:284 6
  6. ČEZ Basketbal Nymburk B 4 2 2 269:268 6
  7. PM Bohemia Poděbrady  4 2 2 258:273 6
  8. Sokol Kbely 4 1 3 268:299 5
  9. Slavia TU Liberec 4 1 3 261:297 5
10. TJ Dvůr Králové n.L. 4 1 3 255:296 5
11. Tesla Pardubice 4 1 3 252:305 5
12. BK Pelhřimov 4 1 3 270:345 5

Jedno vydřené a jedno snadné vítězství
Další druholigové vítězství si připsaly v sobotním střetnutí so-
kolky nad béčkem Strakonic a po pravdě řečeno bylo to vítězství 
upracované a vydřené. Naopak v neděli to bylo snadnější. 
Sokol N. Paka–BK Strakonice B 60:42 (16:13, 30:17, 42:39)
Nejlepší hráčkou na palubovce byla Martina Borůvková, která 
nejenže vsítila sedmnáct bodů, ale měla patnáct doskočených 
míčů. Borůvková 17, 4/3, 0, Kalendová 16, 3x3, 1/1,. 4, Knapová 
14, 2/2,0, Horáčková 8, 1x3, 4/3, 4, Jislová P. 3, 4/3, 1, Bečvá-
řová 2, 0, 1, Jislová T. 0,0,0, Matoušová 0,0,4, Krauseová 0,0,0, 
Podrazilová 0,0, 4, Ptáčníková 0,0,0.
Sokol N. Paka – Aritma Praha 96:69 (25:22, 49:34, 76:45)
Kalendová Pavla 25, 3x3, 0, 3, Horáčková Eva 17,4/3, 3. Knapová 
12, 2/2, 4, Borůvková 10, 1x3, 2/1, 2, Matoušová 8, 2x3,. 0, 3, 
Jislová P. 8,2/2,4, Krauseová 5,2/1,2, Jislová T. 5, 1x3, 2/2, 3, 
Bečvářová 4,0,2, Podrazilová 2,0,1, Ptáčníková 0,0,1.

Sokolky opět o jednu příčku výš
Ve víkendovém dvoukole si dvěma poměrně vysokými vítězství-
mi pod domácími koši novopacké sokolky v tabulce opět polepšily 
a nyní jsou již šesté. 

Tabulka 2. ligy žen
1. PEML Ústí n.L.   7 6 1 549:458 13
2. BK Kralupy – Junior  7 5 2 585:519 12
3. Sokol Nusle  7 5 2 512:492 12
4. SK Aritma Praha  8 4 4 590:597 12
5. BC USK Libochovice  7 4 3 481:429 11
6. Sokol Nová Paka  7 4 3 499:458 11
7. Gambrinus  Sika Brno B 7 4 3 506:477 11
8. BC Kolín  7 2 5 488:511   9
 9. BK Aldast Strakonice B 8 1 7 477:556   9 
10. Lokomotiva Liberec  7 1 6 417:598   8

Stránku připravil M. Pour


